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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2020-0137542)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech orienterede om situationen i
Miljøpunktet og om den reviderede aktivitetskalender.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2020-0137548)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 27. maj 2020.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 27. maj 2020.

Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Beslutning
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1. Poul Nielsen bemærkede om referatet af lokaludvalgsmødet den 27. maj 2020, der blev holdt på
Teams, at han var passiv deltager i mødet. Derudover havde lokaludvalget ingen bemærkninger
til referatet.

2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.
3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen"

godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
22. Samarbejde med Indre By Lokaludvalg om et borgermøde om Lynetteholm
23. Mødeplan 2021, idet datoen for juni-mødet besluttes senere.
24. Henvendelser til lokaludvalget, juni 2020.

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 27. mj 2020 (ikke på papir)
2. Referat af lokaludvalgets møde den 27. mj 2020 - tillægsdagsordenen (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Det lokale miljøarbejde i 2019 (2020-0106677)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage Miljøpunkt Indre By & Christianshavns årsberetning og
tilskudsregnskab for det lokale miljøarbejde i 2019 til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager Miljøpunkt Indre By & Christianshavns årsberetning og
tilskudsregnskab for det lokale miljøarbejde i 2019, der fremgår af bilagene, til efterretning med
de bemærkninger og svar på spørgsmål, der fremgår af løsningsafsnittet i denne sag.

2. at Christianshavns Lokaludvalg på det grundlag tiltræder, at sekretariatet i juni 2020 udbetaler
2. rate af driftsstøtten til Miljøpunkt Indre By & Christianshavn for det lokale miljøarbejde 2020.

 

Problemstilling

Jf. driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde for 2019-20 har Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
i samarbejde med Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg udarbejdet en årsplan for
det lokale miljøarbejde 2019-20.

Jf. driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde skal driftsstøtten fra lokaludvalgene benyttes til
planlægning og gennemførelse af årsplanens aktiviteter, samt driftsudgifter forbundet med
Miljøpunktets virke. I aftalen er det også bestemt, at årsberetningen for Miljøpunkt Indre By &
Christianshavns arbejde som minimum skal indeholde en beskrivelse af gennemførte aktiviteter,
status i forhold til opfyldelse af årsplanens mål og succeskriterier, samt øvrige aktiviteter der er blevet
aftalt med lokaludvalgene. Det er en forudsætning for udbetaling af støtten, at årsplan, budget,
årsregnskab og årsberetning er indsendt rettidigt, samt at støttevilkårene er overholdt.

Løsning

Sekretariatets bemærkninger til årsberetningen 2019

Sekretariatet vurderer efter læsningen af årsberetningen for det lokale miljøarbejde i 2019, at
Miljøpunktets aktiviteter i 2019 i det store hele er i overensstemmelse med årsplanen for det lokale
miljøarbejde 2019-20, idet en række aktiviteter, der ikke er gennemført i 2019, skulle gennemføres i
år. Pga. corona-restriktionerne, der blev iværksat den 11. marts 2020, har Miljøpunktet imidlertid ikke
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kunnet gennemføre planlagte aktiviteter i perioden medio marts-maj 2020. Miljøpunktet forventer at
gennemføre dem senere i år.

Nedenfor ses bemærkninger fra sekretariatet samt svar på spørgsmål til årsberetningen, som
sekretariatet har stillet Miljøpunktet.

1.2.2. Debatter og formidling om luftforurening

Svar på spørgsmål

På spørgsmål fra sekretariatet har Miljøpunktet svaret,

• at oplysningen i årsberetningen om den manglende kontrol af miljøzonen stammer fra politiet
og kom frem i forbindelse med udarbejdelsen af luftforureningsprojektet i 2019. Oplysningen fra
politiet er ikke på skrift. Miljøpunktet er fortsat i kontakt med politiet, og afventer svar på omfang
af kontrol på skrift. Miljøpunktet mener, at dette bør være et indsatsområde fremadrettet i et
samarbejde mellem kommune og politi.

• at oplysningen i årsberetningen om manglende kontrol af ultrafine partikler hos synshallerne i
Danmark stammer fra interviews med ansvarlige hos FDM og APPLUS. De oplyste til
ovennævnte luftforureningsprojekt, at synshallerne ikke har udstyret, og at der ikke er pligt til at
undersøge filteret for ultrafine partikler. Der laves en gas-test, men, den fanger ikke de ultrafine
partikler.

• at ved interviews i forbindelse med ovennævnte luftforureningsprojekt med flere tekniske
eksperter fik man bekræftet, at filtrene skal vedligeholdes. Hvis filtrene ikke vedligeholdes, også
Euro 5 og 6, kan det afstedkomme udledning af alt for mange ultrafine partikler. Der er i dag
ikke en grænseværdi for ultrafine partikler og derfor heller ikke pligt til kontrol af ultrafine
partikler.

• at Movia i et interview til luftforureningsprojektet har oplyst, at de tjekker filtrene på deres
busser. Busserne skal alene overholde krav, svarende til den alder bussen har, med den
filtertype, som hører til og i forhold til de luftkvalitetskrav, som de skal overholde. Movia oplyste
også, at der skulle være nyt på vej omkring test og vedligeholdelse.

• at data fra luftmålinger i 2019 ved turistholdepladsen ved Tivoli ud mod H.C. Andersens
Boulevard viste, at selv busser med nyere filtre udsendte flere ultrafine partikler end de
teknologisk/mekanisk skulle, hvilket indikerer manglende vedligeholdelse af busser med euro
5-og 6-filtre. Filtrene skulle teknisk set fjerne ultrafine partikler.

 

2.2.1 Fokus på støj fra events og natteliv og muligheder for forebyggelse sammen med lokale

Svar på spørgsmål

På spørgsmål fra sekretariatet har Miljøpunktet svaret,
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• at de fem netværksmøder, der omtales, blev afholdt med Støjnetværket, som består af borgere
fra de forskellige bydele i København, primært Indre By.

• at input til begrænsning af støj på Christianshavn, som omtales, angår promenaden ved Hal C
og Christianshavns Vold. På parktræffet for Christianshavns Vold i 2019, der blev afholdt  som
led i udarbejdelsen af en pleje- og udviklingsplan for området, kom det således frem, at 
Christianshavns Vold er et sted, borgerne søger hen for at få ro og klaret hovedet.

• at natteværterne, der omtales, er de medarbejdere, som Kultur- og Fritidsforvaltningen har
ansat til at være til stede i Indre By for at forsøge at fremme hensynsfuld adfærd i nattelivet.
Kultur- og Fritidsforvaltningen betaler Miljøpunktet et beløb, som dækker Miljøpunktets 
merudgifter til f.eks. vand, varme og el ved at lade natteværterne holde til Miljøpunktet i
weekenderne. 

2.2.2.  Afholde ”stille” events, herunder indsamling af data om alternative, tekniske løsninger
til støjende events

Svar på spørgsmål

På spørgsmål fra sekretariatet har Miljøpunktet svaret,

• at data fra silent disco-eventen på Dronning Louises Bro den 27. april 2019, hvor Miljøpunktet
foretog observationer og støjmålinger, er ved at blive bearbejdet. De bliver præsenteret i løbet
af 2020.
 

 

3.2.1 Informere og vejlede om at etablere grønne facader og byrum med roser eller anden grøn
beplantning

Bemærkning

• Det nævnes, at Inspirationskataloget er blevet tilrettet og trykt.  Af Tilskudsregnskab 2019
fremgår det, at der er trykt 250 hæfter.

 

3.2.2 Arrangere ture og vejlede om nye træer sammen med lokale i de to bydele

Svar på spørgsmål

På spørgsmål fra sekretariatet har Miljøpunktet svaret,

• at Miljøpunktet samarbejder med Forsvarets Ejendomsstyrelse om at klarlægge hvilke
muligheder, der er for begrønning i Nyboder-området. Efter et møde med Forsvarets
Ejendomsstyrelse vil Miljøpunktets næste skridt være at involvere beboere i området.
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Bemærkning

• Miljøpunktets initiativ skal koordineres med lokaludvalgets indsats vedr. Sankt Pauls Plads.
Sekretariatet vil tale med Miljøpunktet om dette.

4.2.1 Formidle muligheder for sortering af genanvendeligt affald i hjemmet og i det offentlige
rum

Svar på spørgsmål

På spørgsmål fra sekretariatet har Miljøpunktet svaret,

• at en P-have er en parkeringsplads, der inddrages til at være et midlertidig
opholdsrum/have/begrønning. Her kan affaldssortering også tænkes ind som en del af det
midlertidige rum.

• at Miljøpunktet tog del i projektet med multifunktionelle affaldsløsninger på Christianshavn i
2018. Miljøpunktet har i 2019 fulgt den arbejdsgruppe, som blev nedsat i forbindelse med de
multifunktionelle affaldsløsninger, og fulgt arbejdet med evaluering af projektet. Erfaringerne
herfra, især den helt nære borgerkontakt, involvering og formidling, er brugt i den videre dialog
med Teknik- og Miljøforvaltningen om de kommende affaldssorteringspunkter. Det drejer sig
om 750 punkter i kommunen, hvor af de 50 skal sættes op i Indre By og på Christianshavn.
Miljøpunktet understøtter i øvrigt med faglig/juridisk viden og muligheder, og kommer med input
til lokaludvalgene og deres arbejdsgrupper, herunder Christianshavns Lokaludvalgs
miljøgruppe.
 

Bemærkninger

• Arrangementet den 28. februar 2019 til HCS i Glostrup var et "Eget projekt" under
Christianshavns Lokaludvalg. Miljøpunktet hjalp med at formidle turen, samt stod for at tage
imod tilmeldinger og koordinere program med HCS. Endvidere deltog Miljøpunktet på turen.

• I afsnittet omtales "Miljøgruppen på Christianshavn". Der er tale om Miljøgruppen under
Christianshavns Lokaludvalg.

• Det nævnes, at Miljøpunktet har arbejdet med overdragelsen og anvendelsen af
affaldssnappere fra Teknik- og Miljøforvaltningen. Der er tale om de snappere, som
forvaltningen tidligere lånte ud til fx Ren Christianshavns Vold-arrangementerne. 
Snapperne blev i foråret 2019 overdraget til de 12 lokaludvalg. Anledningen var Teknik- og
Miljøudvalgets beslutning om forvaltningens budget for 2019, som førte til, at Teknik- og
Miljøforvaltningen i december 2018 opsagde samarbejdet med en række grønne
frivillighedsaktiviteter pga. af stillingsnedlæggelsen af den grønne frivillighedskoordinator i
forvaltningen.
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4.2.3. Støtte op om ordningen Ren Kærlighed til Christianshavns Vold og sætte fokus på
henkastet affald

Bemærkning

• Ren Kærlighed til Christianshavns Vold-arrangementet var et "Eget projekt" under
Christianshavns Lokaludvalg. Miljøpunktet stod for formidling, udarbejdelse af folder,
udarbejdelse af pressemeddelelse og kontakt til presse, og var en del af planlægningsgruppen.
På dagen deltog to personer fra Miljøpunktet. 

 

4.2.4. Støtte op om etablering af flere genbrugspladser i Indre By og på Christianshavn.
Beskrives nærmere når Københavns Kommunes 2024-plan på området er klar.

Svar på spørgsmål

På spørgsmål fra sekretariatet har Miljøpunktet svaret,

• at på Miljøpunktets melding til Københavns Kommune om at Miljøpunktet, sammen med lokale
borgere, gerne vil involveres i placering og funktionalitet omkring de 50
affaldssorteringspunkter, som skal sættes op i Indre By og på Christianshavn, har kommunen
svaret, at indsatsen i første omgang har omhandlet design af affaldssorteringspunktet.
Miljøpunktet er i løbende dialog med kommunen om projektet.

 

5. 2.1 Inddrage borgere gennem arrangementer, formidling og samarbejde

Bemærkning

• Det fremgår af årsplanen, at Miljøpunktet skal være synligt og ikke kun de mest centrale steder.
Det ville man jf. årsplanen bl.a. opnå gennem netværk og projekter, og så vidt muligt i alle
kvarterer. Ud over borgerrettede aktiviteter nævnes i dette afsnit også faglige aktiviteter som
deltagelse og møder i bl.a. Miljønetværket for Miljøpunkter og miljømedarbejdere samt SDG
Forum, der arbejder for Verdensmålene. 

 

Sekretariatets bemærkninger til Tilskudsregnskab 2019

Sekretariatet har ingen bemærkninger til Tilskudsregnskab 2019, men konstaterer,

• at administrationsudgifterne var knap 80.000 kr. mindre end i 2018. Det skyldes i hovedsagen,
dels at posten ”lønudgifter” var ca. 27.000 kr. lavere end i 2018 og dels at posten
”lokaleudgifter” var ca. 23.000 kr. lavere end i 2018.

• at aktivitetsudgifterne var knap 80.000 kr. højere end i 2018

Se i øvrigt bemærkningerne nedenfor om indtægter.
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Økonomi

I 2019 betalte Københavns Kommune 706.162 kr. til Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg for lokaludvalgenes varetagelse af den lokale miljøopgave i de to bydele. Derudover
brugte Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg hhv. 680.000 kr. og 100.000 kr. på den
lokale miljøopgave. Pengene fra Københavns Kommune, Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg blev overført til Miljøpunktet i to rater; i januar og i juni 2019.

Derudover brugte Indre By Lokaludvalg 6.939 kr. (ex. moms) på kalibrering af Miljøpunktets
partikelmåler, mens Christianshavns Lokaludvalg brugte

• 4.462 kr. (ex. moms) på Ren kærlighed til Christianshavns Vold-arrangementet
• 6.155 kr. (ex. moms) på rundvisningen på HCS's biogas-anlæg i Glostrup.

Af Tilskudsregnskab 2019 fremgår det,

• At Miljøpunktet har brugt 13.000 kr. på Inspirationskataloget om facadebeplantning af den pulje,
som Indre By Lokaludvalg i efteråret 2017 bevilligede og overførte til Miljøpunktet til projektet.

• At Miljøpunktet har fået 30.180 kr. fra Teknik- og Miljøforvaltningen til temaet ”Mere direkte
genbrug, affaldsudnyttelse og mulighed for sortering”.

Videre proces

Sekretariatet orienterer Økonomiforvaltningen og bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn om lokaludvalgets beslutninger.

Som følge af corona-restriktionerne, der blev iværksat den 11. marts 2020, har Miljøpunktet ikke
kunnet gennemføre planlagte aktiviteter i perioden medio marts-maj 2020.De planlægges gennemført
senere i år.

Beslutning
Kirsten V. Andersen deltog ikke i behandlingen af denne sag pga. inhabilitet.

 

1. Lokaludvalget tog Miljøpunkt Indre By & Christianshavns årsberetning og tilskudsregnskab for
det lokale miljøarbejde i 2019, der fremgår af bilagene, til efterretning med de bemærkninger og
svar på spørgsmål, der fremgår af løsningsafsnittet i denne sag.

2. Lokaludvalget tiltrådte på det grundlag, at sekretariatet udbetaler 2. rate af driftsstøtten til
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn for det lokale miljøarbejde 2020.

 

Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Det lokale miljøarbejde skal hjemtages til Københavns
Kommune." 
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Bilag
1. Afrapportering for det lokale miljøarbejde i 2019
2. Tilskudsregnskab 2019
3. Aktiviteter i 2019
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde (2020-0106674)

Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte fornyelse af driftsstøtteaftalen for
det lokale miljøarbejde.

Indstilling

Formanden for Indre By Lokaludvalg og formanden for Christianshavns Lokaludvalg foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg godkender, at den gældende
driftsstøtteaftale med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om det lokale miljøarbejde
forlænges med et år til den 31. december 2021.

Problemstilling

Lokaludvalgene har ansvaret for Københavns Kommunes lokale miljøarbejde. Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn har siden 2011 udført opgaven for Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg. Grundlaget for samarbejdet er en driftsstøtteaftale.

Den gældende driftsstøtteaftale udløber den 31. december 2020.

Løsning

Formanden for Indre By Lokaludvalg og formanden for Christianshavns Lokaludvalg foreslår, at den
næste driftsstøtteaftale gælder for ét år. Forslaget skal ses i lyset af de igangværende drøftelser på
Rådhuset om tilpasning af lokaludvalg, som også handler om, hvorvidt lokaludvalgene fortsat skal være
pålagt at varetage kommunens lokale miljøopgave.

Den gældende aftale ses i bilaget. Her ses også visionen for det lokale miljøarbejde,
som Christianshavns Lokaludvalg vedtog den 29. april 2015 og som Indre By Lokaludvalg vedtog den
13. oktober 2016. Visionen er et bilag til driftsstøtteaftalen.

Hjemtagelse af miljøopgaven

Lokaludvalgene har mulighed for at hjemtage det lokale miljøarbejde. I praksis betyder det, at opgaven
skal løses af sekretariatet på grundlag af de årsplaner, lokaludvalgene måtte vedtage.

Økonomi
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I 2020 betaler Københavns Kommune 715.624 kr. til Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg for lokaludvalgenes varetagelse af den lokale miljøopgave i de to bydele.

Derudover har Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg afsat hhv. 680.000 kr. og 100.000
kr. til den lokale miljøopgave 2020.

Miljøpunktet får pengene. 1. rate af pengene fra Københavns Kommune, Indre By Lokaludvalg og
Christianshavns Lokaludvalg blev overført til Miljøpunktet i januar 2020. 2. rate overføres i juni 2020.

Videre proces

Den gældende driftsstøtteaftale forlænges til den 31. december 2021.

I efteråret 2020 skal lokaludvalgene beslutte en årsplan for det lokale miljøarbejde.

Beslutning
Kirsten V. Andersen deltog ikke i behandlingen af denne sag pga. inhabilitet.

 

1.  Christianshavns Lokaludvalg godkendte, at den gældende driftsstøtteaftale med Miljøpunkt
Indre By & Christianshavn om det lokale miljøarbejde forlænges med et år til den 31. december
2021.

 

Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Det lokale miljøarbejde skal hjemtages til Københavns
Kommune." 

Bilag
1. Driftsstøtteaftale 2019-20
2. Vision for det lokale miljøarbejde
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Potentielle placeringer for nye nærgenbrugsstationer (2020-0141492)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om
potentielle placeringer for nye nærgenbrugsstationer.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at sende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen om potentielle placeringer for nye nærgenbrugsstationer, baseret på
Miljøgruppens anbefaling i løsningsafsnittet samt på lokaludvalgets bemærkninger til sagen i
lokaludvalgsmødet den 24. juni 2020.

 

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har i en mail den 12. maj 2020 henvendt sig til lokaludvalgene og
Miljøpunkterne for at kortlægge potentielle placeringer for nye nærgenbrugsstationer, da der skal
etableres tre permanente og tre alternativer/ midlertidige nærgenbrugsstationer i kommunen i
planperioden, som løber til og med 2024.

Teknik- og Miljøforvaltningen har udvalgt 15 områder (se bilaget) og udarbejdet en række analysekort
for de 15 områder. Områderne er udvalgt på baggrund af deres befolkningstæthed, afstanden til
nuværende genbrugs- og nærgenbrugsstationer, og andre forhold som kan virke som en barriere eller
som potentiale for en nærgenbrugsstation. Potentielle genbrugsstationer kan være en kombination af
genbrugsaktiviteter og byrum.

Ingen af områderne ligger i Christianshavns Lokaludvalgs område. 

Der er i dag syv nærgenbrugsstationer i København. Formålet er at give borgerne en udvidet mulighed
for at sortere og bortskaffe deres affald, få vejledning omkring sortering om affald generelt (stationerne
er bemandet) og give adgang til byttefaciliteter. Omkring 70% af brugerne kommer for at gi’ og ta’
effekter til genbrug, så nærgenbrugsstationen er også med til at øge genbrug lokalt. Derudover har
genbrugsstationerne succes med at afholde og engagere lokale borgere i events, skabe lokale
partnerskaber i forhold til at skabe job for flexjobbere og unge. 

Almindelige nærgenbrugsstationer er på ca. 400-500 m2, mens der ikke er fastsat størrelser for de
alternative/midlertidige nærgenbrugsstationer.
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I bilaget ses et oplæg fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om sagen.

 

Løsning

Miljøgruppen har drøftet sagen og foreslår, at lokaludvalget anbefaler Teknik- og Miljøforvaltningen at
se på Margretheholm og Refshaleøen, da der nu bor mange, og der kommer flere til, samtidig med at
der er ledige grunde lige nu.

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at sende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen om potentielle placeringer for nye nærgenbrugsstationer, baseret på ovennævnte
anbefaling fra Miljøgruppen samt på lokaludvalgets bemærkninger til sagen i lokaludvalgsmødet den
24. juni 2020.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden sender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Beslutning
Lokaludvalget godkendte et forslag fra Erik Rasmussen om, at lokaludvalget spørger Teknik- og
Miljøforvaltningen om, hvor meget nærgenbrugsstationerne bruges.

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Elin Johansson om, at lokaludvalget beder Teknik- og
Miljøforvaltningen om dokumentation for brugen af nærgenbrugsstationer.

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Jens B. Sørensen om, at lokaludvalget spørger om hvilken
konsekvens det har for antallet af og behovet for nærgenbrugsstationer, at husholdningerne skal til at
sortere affald i 10 fraktioner.

 

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om
potentielle placeringer for nye nærgenbrugsstationer, baseret på Miljøgruppens anbefaling i
løsningsafsnittet og på de godkendte forslag ovenfor. 

 

Bilag
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1. Høring vedr. nærgenbrugssstationer
2. Oversigt over udvalgte områder til næranalyse
3. Oplæg fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Lokaludvalgenes fremtid (2020-0141901)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte lokaludvalgenes fremtid.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter lokaludvalgenes fremtid.

Problemstilling

I mødet den 27. maj 2020 var der ønske om, at lokaludvalget drøfter lokaludvalgenes fremtid i lyset
af den igangværende proces på Rådhuset vedr. tilpasning af lokaludvalg.

Den 18. juni 2020 var der møde mellem kredsen af lokaludvalgsformænd og kredsen af formænd for
partigrupperne i Borgerrepræsentationen om tilpasning af lokaludvalg.

I mødet den 26. august 2020 kommer lederen af Borgerrepræsentationens sekretariat og drøfter
tilpasning af lokaludvalg med lokaludvalget. Borgerrepræsentatioenens sekretariat ser gerne, at
lokaludvalget inviterer borgerne med til drøftelsen.

Løsning

I mødet den 24. juni 2020 orienterer formanden om mødet mellem kredsen af lokaludvalgsformænd
og kredsen af formænd for partigrupperne i Borgerrepræsentationen om tilpasning af lokaludvalg. I
bilaget ses materialet, som mødet tog udgangspunkt i.

Formanden foreslår, at lokaludvalget på den baggrund drøfter lokaludvalgenes fremtid; dette som
forberedelse til mødet den 26. august 2020, hvor lederen af Borgerrepræsentationens sekretariat
kommer og drøfter tilpasning af lokaludvalg med lokaludvalget. 

Formanden beder lokaludvalgets medlemmer om i mødet den 24. juni 2020 at tilkendegive, om
lokaludvalget skal invitere offentligheden med til drøftelsen i mødet den 26. august 2020 af tilpasning
af lokaludvalg.

Økonomi

Intet.
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Videre proces

I mødet den 26. august 2020 drøfter lokaludvalget tilpasning af lokaludvalg med lederen af
Borgerrepræsentationenens sekretariat.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede lokaludvalgenes fremtid. Der var følgende bemærkninger i
drøftelsen:

•  I oplægget til gruppeformandskredsen er der fokus på
•  lokal borgerinddragelse
• samarbejdet med forvaltningerne
• bydelsplanen og dens forankring i kommuneplanen
• bredere anvendelse af lokaludvalgene
• lokaludvalgenes legitimitet og herunder valg af lokaludvalg
• sekretariaternes placering i bydelene.

• Man bør se på balancen i lokaludvalgene melem de politiske partier og foreningerne.
• Man bør se på, om der kan lægges flere opgaver ud til lokaludvalgene.
• Man bør se på, om man kan styrke sekretariaterne og dermed lokaludvalgenes

beslutningskompetence.
• Man bør se på, om lokaludvalgene udelukkende skal besættes af de politiske partier med

en forholdsmæssig repræsentation.
• Det forhold, at politikere har udtalt, at lokaludvalgene "ikke er rigtigt valgt" for dermed at

sætte spørgsmålstegn ved lokaludvalgenes legitimitet, bør man forholde sig til.
• Der skal ikke være suppleringsvalg i valgperioden.
• Lokaludvalgene har behov for en bedre legitimitet og bredere base. Lokaludvalgene kan

vælges på samme måde, som ældrerådet bliver valgt.
• Lokaludvalgene skal tættere på den politiske beslutningsproces.
• Lokaludvalgene kommer for sent ind i beslutningsprocessen i sager, der berører deres

bydele.
• At foreningslivet er repræsenteret i lokaludvalgene, giver lokaludvalgene legitimitet.
• Hvis partierne ikke kan stille med medlemmer til deres pladser i lokaludvalgene, bør

foreningerne kunne overtage pladserne.
• Det er værd at notere, at kun 27% af høringssvarene får betydning i følge undersøgelsen,

der er omtalt i materialet til Gruppeformandskredsen.
• Bydelsplanen kan bruges aktivt af lokaludvalget.
• Lokaludvalget skal inddrage borgerne mere, men ikke via Facebook. På Christianshavn er

det ikke et problem at inddrage borgerne.
• Der bør arrangeres et møde for alle lokaludvalg, så man på tværs af lokaludvalgene kan

tale om erfaringer.
• Man kan se på, hvordan lokaludvalgene kan knyttes op på Borgerrepræsentationen.
• Partierne er grundlaget for det politiske arbejde og bør defor være repræsenteret i

lokaludvalgene.
• Kan partierne stille nok folk til lokaludvalgene?
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• Lokaludvalgene og deres høringssvar skal tages seriøst og behandles med respekt af
forvaltningerne og politikerne.

• Hvorfor skal lokaludvalgene dokumentere borgerinddragelse? Det er
resourcekrævende.

• Lokale forhold skal bestemmes lokalt.
• Partierne har få medlemmer.
• Praktiske lokale problemer kan løses lokalt uden skelen til parttilhørsforhold.
• Lokaludvalgene skal være et bedre bindeled.
• Der mangler opfølgning på høringssvar.
• Andelen af høringssvar, der får betydning, kan komme op, hvis lokaludvalgenes

beslutningsgrundlag bliver bedre.
• Kommunen skal se lokaludvalgene som gratis konsulentbistand.
• Hvis man mener, at lokaludvalgene ikke har legitimitet, skal lokaludvalgene vælges

direkte og gerne med listeopstilling.
• Ildsjælene, som ikke er medlem af eller ikke vil repræsentere en forening, kan med det

nuværende system ikke deltage i eller vælges til lokaludvalg.
• Et lokaludvalg skal ikke være en mini-kommunalbestyrelse.
• Partierne skal ikke være repræsenteret i lokaludvalgene.
• I følge materialet, som Gruppeformandskredsen har fået, er der et forholdsvis stort fravær

i lokaludvalgene. Men det skyldes, at man ikke indregner de tilfælde, hvor en suppleant
har deltaget i stedet for et fraværende lokaludvalgsmedlem.

• De medlemmer af lokaludvalgene, der repræsenterer et parti, har en relation til
medlemmer af Borgerrepræsentationen, som lokaludvalgene drager nytte af. De giver
input begge veje.

• Lokaludvalgene har lokal viden, som de bl.a. får via borgermøder og
borgerpanelundersøgelser.

2. Lokaludvalget besluttede at gennemføre borgerdialog om lokaludvalgenes fremtid primo
september 2020, hvor forskellige modeller for tilpasning af lokaludvalg præsenteres.

3. Lokaludvalget udpegede Erik Rasmussen, Asbjørn Kaasgaard, Mogens Holm og Jens
Eskildsen til at planlægge og gennemføre borgerdialogen.

4. Lokaludvalget afsatte en ramme på 10.000 kr. til borgerdialogen. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

Bilag
0. Indstilling til Gruppeformandskredsen: Drøftelse af oplæg til tilpasning af lokaludvalgene
1. Hovedpointer og-ideer til tilpasning af lokaludvalg
2. Revideret tidsplan
3. Beskrivelse af lokaludvalgenes rammer og opgaver
3.1. Rettelsesblad til bilag 3
4. Data og erfaringer om lokaludvalg
5. Fem principper for øget dialog med københavnerne (ikke på papir)
6. Opsamling på resultater fra spørgeskemaundersøgelse om lokaludvalgenes arbejde (ikke på
papir)
7. Faktaark om Christianshavns Lokaludvalgs område (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Lokaludvalgets virke under kriser (2020-0120214)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte lokaludvalgets rolle under kriser som den igangværende
coronakrise.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter lokaludvalgets rolle under kriser som den igangværende
coronakrise.

Problemstilling

Medlemsforslag

Medlemsforslag fra Asbjørn Kaasgaard, som lokaludvalget tog stilling til i mødet den 27. maj 2020:: 

"Jeg synes, at lokaludvalget skal drøfte sit virke under en krise, som vi p.t. er i.  Her følger to forhold. 
Dels det praktiske med møder og beslutninger, dels politisk om lokaludvalgets opgaver i
krisesituationer.

A) Praktisk:

Vi skal have et beredskab, så hvis der igen kommer en krise  med  forsamlingsforbud ,  så det kan
lade sig gøre at holde interaktive møder , hvor lokaludvalget kan tage beslutninger.

Lokaludvalgets møder bør kunne afholdes  på video med Teams, som Borgerrepræsentationen gør. 
 

Arbejdsgruppemøder kan laves med Teams eller med skriftlige voteringer, som  fagudvalgene  i
kommunen gør.

Formandsbeslutninger, hvor væsentlige og uopsættelige forhold sendes til votering  blandt
lokaludvalgets medlemmer og derefter udsendes.

Det tekniske må vi have afprøvet og  evt støttet med oplæring.

B) Politisk

Vi  kunne  ikke holde beslutningsmøder i lokaludvalget i marts og april. 
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Måske kunne vi have spillet en mere offensiv rolle, ved at tage initiativer overfor for civilsamfundet i
forhold til krisen.

VI kunne understøtte  borgerinitiativer ved både at lave egne projekter og indkalde ansøgninger til
puljemidlerne, hvor vi kunne beslutte at de fleste nu skulle går til corona-relaterede  aktiviteter.

Vi kunne måske også formidle  ideer til aktiviteter  osv.

Fremover skulle vi gerne have en struktur  og en politik for hvad lokaludvalgets rolle er under kriser."

 

Lokaludvalgets beslutning i mødet den 27. maj 2020

1. Lokaludvalget besluttede, at det i sit møde den 24. juni 2020 drøfter lokaludvalgets rolle under
kriser som den igangværende coronakrise.

2. Lokaludvalget godkendte, at lokaludvalgets medlemmer og suppleanter sender bemærkninger,
kommentarer, forslag osv. vedr. lokaludvalgets rolle under kriser til sekretariatet inden den 16.
juni 2020, så de kan indgå i drøftelsen den 24. juni 2020.

Løsning

Ingen lokaludvalgsmedlemmer eller suppleanter har skrevet til sekretariatet om denne sag. 

 

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter lokaludvalgets rolle under kriser som den igangværende
coronakrise.

Hensigten med drøftelsen er at få afklaret, hvad lokaludvalget kan gøre for civilsamfundet under
kriser som coronakrisen indenfor de nugældende rammer for lokaludvalget.

Derudover er det hensigten, at lokaludvalget skal beslutte forslag om hvilke opgaver, lokaludvalgene
kan påtage sig under kriser. Forslagene behøver ikke at ligge indenfor de nugældende rammer for
lokaludvalgenes virke, da de kan indgå i arbejdet på Rådhuset med at tilpasse lokaludvalg; et
arbejde, der pågår i øjeblikket. Forslagene kan præsenteres, når lokaludvalget i mødet den 26.
august 2020 skal tale med lederen af Borgerrepræsentationens sekretariat om tilpasningen af
lokaludvalg.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.
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Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede lokaludvalgets virke under kriser som den igangværende coronakrise.
Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Hvis lokaludvalget ikke kan holde fysisk møde, skal det holde videomøde via Teams.
• Lokaludvalgene har ikke de fornødne ressourcer til at virke under kriser.
• Der bør udarbejdes retningslinjer for lokaludvalgenes virke under kriser.
• Lokaludvalgene bør kunne afgøre sager ved skriftlig votering.
• Spørgsmålet om lokaludvalgenes virke under krise bør tages op i kredsen af

lokaludvalgsformænd.
• Det ville have været godt, hvis lokaludvalget havde kunnet beslutte at give penge til eller

selv sætte aktiviteter i gang under nedlukningen af samfundet i forbindelse med
coronakrisen.

• Lokaludvalgsmedlemmerne har forskellige forudsætninger for at kunne deltage i et
videomøde via Teams.

• Alle har lært noget af coronakrisen om demokratiets virke under en krise, herunder om
lokaludvalgenes virke.

2. Lokaludvalget besluttede, at det holder møder via Teams, når det ikke er muligt at holde fysiske
møder.

3. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at bede Økonomiforvaltningen om tydelige
retningslinjer for lokaludvalgenes virke under kriser og herunder for, hvordan lokaludvalgene
kan holde mødeaktiviteten i gang.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Tryghed på Christianshavn (2020-0141796)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte tryghed på Christianshavn og herunder drøfte pushernes
tilstedeværelse i bydelen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter tryghed på Christianshavn og herunder drøfter
pushernes tilstedeværelse i bydelen.

2. at Christianshavns Lokaludvalg tager til efterretning, at formanden har bedt Christianias
Fællesmøde om at holde udgangen fra Christiania til Bådsmandsstræde ved Fredens Ark
lukket permanent. Se brevet i løsningsafsnittet.

Problemstilling

Pusherne

I mødet den 27. maj 2020 tog lokaludvalget formandens brev til politidirektøren, overborgmesteren,
socialborgmesteren, børne- og ungdomsborgmesteren og teknik- og miljøborgmesteren om behovet for
tiltag mod pushere på Christianshavn under Christianias lukning pga.coronakrisen til efterretning.

Samtidig besluttede lokaludvalget, at det i mødet den 24. juni 2020 dels drøfter pushernes
tilstedeværelse på Christianshavn under Christianias lukning og dels drøfter hvordan situation har
udviklet sig, efter at Christiania er genåbnet.

Udgangen fra Christiania til Bådsmandsstræde ved Fredens Ark

En borger har skrevet til lokaludvalget om udgangen fra Christiania til Bådsmandsstræde ved
Fredens Ark. Uddrag fra brevet:

"Indgangen, Bådsmandsstræde 43, er pt. - 12.juni 2020 - stadig lukket.

- Nu er der relativt fredeligt i denne del af Bådsmandsstræde og på voldstrækningen både dag og
nat. Det har stor betydning for brugere og beboere mfl., at der nu ikke pt er trafik ad volden,
voldgaden og af Bådsmandsstræde til / fra indgangen i nr. 43. - Nu kun lokaltrafik med ærinder i
gaderne og på voldområdet.

Lokaludvalget / CLU kunne reagere HURTIGT - inden indgangen bliver genåbnet - og arbejde for at
lukningen af nr. 43 bliver permanent!"
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Fællesmøde

Det fremgår af Ugespejlet nr. 23, årgang 40, 12. juni -19. juni 2020, at Fredens Ark indkalder til
Fællesmøde den 24. juni kl.  20 angående udgangen til Bådsmandsstræde ved Fredens
Ark. Dagsorden og mødested kommer på opslag og i næste Ugespejl. 

 Ugespejlet er Christianias ugeavis.

Tryghedsundersøgelse 2020

Kommunens Tryghedsundersøgelse 2020 er netop udkommet. Se bilaget.

 

Løsning

Tryghed

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter tryghed på Christianshavn med udgangspunkt i
Tryghedsundersøgelsen 2020.

Endvidere foreslår formanden, at lokaludvalget dels drøfter pushernes tilstedeværelse på
Christianshavn under Christianias lukning og dels drøfter hvordan situation har udviklet sig, efter at
Christiania er genåbnet.

 

Brev til Christianias Fællesmøde

Efter aftale med lokaludvalgets forretningsudvalg skrev formanden den 19. juni 2020 til Christianias
Fællesmøde:

"Jeg kan se i Ugespejlet, at Fredens Ark har indkaldt til Fællesmøde den 24. juni kl.  20 angående
udgangen til Bådsmandsstræde ved Fredens Ark.

Christianshavns Lokaludvalgs forretningsudvalg har drøftet situationen i Bådsmandsstræde og på
Volden. Det er vores opfattelse, at området er mere fredeligt end tidligere. Der er heller ikke så meget
trafik i området som før. Vi antager, at lukningen af udgangen fra Christiania ved Fredens Ark til
Bådsmandsstræde er årsagen til denne ændring til det bedre.

Derfor en opfordring til jer om at holde udgangen fra Christiania ved Fredens Ark til
Bådsmandsstræde lukket permanent. Det tror vi, vil blive hilst velkommen af beboerne i området og
af de, der bruger Volden rekreativt.

Christianshavns Lokaludvalg drøfter dette brev i sit møde den 24. juni 2020.

Med venlig hilsen
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Poul Cohrt,
formand

Kopi sendt til

- overborgmester Frank Jensen
- politidirektør Anne Tønnes
- advokat Knud Foldschack"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog til efterretning, at formanden har bedt Christianias Fællesmøde om at holde
udgangen fra Christiania til Bådsmandsstræde ved Fredens Ark lukket permanent, jf. brevet i
løsningsafsnittet.

2. Lokaludvalget drøftede tryghed på Christianshavn. Der var følgende bemærkning i
drøftelsen:

• Resultaterne i tryghedsundersøgelsen er foruroligende.
3. Lokaludvalget besluttede at fortsætte drøftelsen om tryghedsundersøgelsen i mødet den 26.

august 2020.

Bilag
1. Tryghedsundersøgelsen - 2020 (uddrag på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Turismen på Christianshavn (2020-0142394)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte turismen på Christianshavn og nedsætte en arbejdsgruppe
om turismen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter turismen på Christianshavn på baggrund af
henvendelsen fra en borger, der ses i afsnittet "Problemstilling"

2. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter at etablere en arbejdsgruppe om turisme, som
christianshavnerne inviteres til at deltage i

3. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger et lokaludvalgsmedlem Frank Hedegaard til at være
tovholder for arbejdsgruppen om turismen.

Problemstilling

Mail fra Anette Thede:

"Kære lokaludvalg

Som I kan se nedenfor er Amsterdam og Venedig ved at diskutere masseturismen. Da jeg selv sidste
år var i Barcelona (!!) hængte der lagner ud af vinduerne med "Turister, nej tak" ud for mit
hotelværelse. Så spanierne er sikkert i gang med lignende tanker.

Som I kan forstå, er jeg selv ikke imod turisme, og min del af Christianshavn har altid haft mange
besøgende på grund af Christiania - men sværmen på et relativt lille område har nu taget overhånd
for beboerne.

I den nordlige del af Christianshavn ud for broerne var mætningspunktet kommet sidste år. Der var
larm, affald og konstant uro. Kulturborgmesteren havde fornylig et fornuftigt indlæg i Politiken om, at
vi skal sprede turisterne. Men så nytter det fx ikke noget at give restaurant Nærvær tilladelse til
udeservering eller godkende en lokalplan med udeservering ved Trangraven. Bare som to
eksempler.

Se vedhæftede fra DR og tag debatten op - det haster lidt ...

Tak og hilsen fra Anette
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https://www.dr.dk/nyheder/udland/coronavirus-effekt-amsterdam-og-venedig-oensker-slippe-masseturisme"

 

Løsning

Drøftelse

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter turismen på Christianshavn på baggrund af ovennævnte
henvendelse.

 

Arbejdsgruppe

Lokaludvalget hat tidligere udpeget lokaludvalgsmedlem Frank Hedegaard til sin koordinator på
turismeområdet og herunder til at deltage i Indre By Lokaludvalgs aktiviteter vedr. turisme.

Lokaludvalgets forretningsudvalg vurderer, at lokaludvalget bør opprioritere sit fokus på
konsekvenserne af turismen og nedsætte en egentlig arbejdsgruppe om temaet, som refererer til
arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen. Borgerne inviteres til at deltage i arbejdsgruppen.

Formanden foreslår, at lokaludvalget vælger Frank Hedegaard til tovholder for arbejdsgruppen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sekretariatet annoncerer muligheden for at deltage i arbejdsgruppen i lokaludvalgets nyhedsbrev og
på facebook.

Arbejdsgruppen skal som det første skrive et kommissorium for sit virke, som lokaludvalget skal
godkende i et kommende møde.

Beslutning
Sagen blev udsat.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  Christianshavn som 20 km/t-zone (2020-0140705)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte et medlemsforslag om Christianshavn som 20 km/t-zone,

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter medlemsforslaget om Christianshavn som 20 km/t-zone,
der fremgår af afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

Medlemsforslag fra Jens Eskildsen:

"Corona-krisen har medført, at den kørende trafik i København er reduceret markant. Undersøgelser
viser, at luftforureningen samtidig er faldet med 30-40 %. Støjforureningen fra trafikken er formentligt
også reduceret - hvis der lige ses bort fra vanvidsbilisterne?

Danmarks Statistik har beregnet, at københavnske kvinders middellevetid er 82,1 år. Det er 0,8 år
lavere end kvinders middellevetid i Danmark. For mænd er de tilsvarende tal 77,7 år og 2,7 år (Kilde:
Danmarks Statistik 2019). Årsagerne til den lavere middellevetid er de såkaldte livsstilssygdomme og
ikke mindst luft- og støjforureningen. Det er de primære årsager til, at københavnerne lever kortere
tid end resten af befolkningen!

Som led i den grønne omstilling skal faldet i forureningen fra den kørende trafik naturligvis fastholdes.
Lad os begynde med at nedsætte den maksimale hastighed på hele Christianshavn til 20 km/t –
bortset fra fordelingsveje som Torvegade. På de mange stenbelagte veje vil en maksimal hastighed
på 20 km/t resultere i en markant reduktion af forureningen og ikke mindst af støjforureningen.
Inspiration til forslaget kan ses i området omkring Udenrigsministeriet, hvor den maksimale hastighed
er 20 km/t. Som led i at reducere luftforureningen imødeses samtidig, at tomgangsregulativet for
København respekteres. Her er det ikke tilladt at lade et køretøj holde i tomgang i mere end 1 minut.
Det kan være en personbil, en taxa, en varevogn, en lastvogn eller en motorcykel.

Dette forslag - om at reducere hastigheden til 20 km/t på Christianshavn- forudsætter som minimum
politisk vilje samt nogle forbudstavler, centralt placeret ved fordelingsvejenes sidegader.

Mit forslag om Christianshavn som 20 km/t-zone er kort sagt: Betragt dig som gæst i de områder
du kører i og i gennem. Tag hensyn til andre ved at sætte hastigheden ned. Sammen kan vi forbedre
miljøet!"
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Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter ovennævnte medlemsforslag fra Jens Eskildsen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning
Sagen blev udsat.

Side 29



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  Cykelsti på Prinsessegade mellem Torvegade og Sofiegade (2020-0140712)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte et medlemsforslag om etablering af cykelsti på
Prinsessegade mellem Torvegade og Sofiegade.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter medlemsforslaget om etablering af cykelsti på
Prinsessegade mellem Torvegade og Sofiegade, der fremgår af afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

Medlemsforslag fra Kirsten V. Andersen:

"Om Prinsessegade mellem Torvegade og Sofiegade

Situation i dag:

• I dag må man kun cykle fra Torvegade til Sofiegade, da gaden er smal og der er parkerede biler
i hver side af gaden.

• Mange cykler ulovligt fra Sofiegade til Torvegade, bl.a. fordi man ellers skal cykle på brosten for
at komme til Torvegade. 

Forslaget er:

• Alle parkeringspladser på Amager-siden af Prinsessegade, hvor Irma og værtshuset Falken
ligger, nedlægges. Det drejer sig om 10 p-pladser og 1 handicap-p-plads i  følge kbhkort.dk. Se
bilaget.

• I stedet males eller anlægges en cykelsti i den side af gaden, så man kan cykle fra Sofiegade til
Torvegade.

• Det gøres lovligt at cykle fra Sofiegade til Torvegade (skilt ændres)."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter ovennævnte medlemsforslag om etablering af cykelsti
på Prinsessegade mellem Torvegade og Sofiegade.

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

 

Beslutning
Sagen blev udsat.

Bilag
1. Kort med parkeringspladserne i Prinsessegade (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  Lokaludvalgets tilsagn om støtte til projektet "”Copenhagen Light Festival” på
Christianshavn" (2020-0140717)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at udbetale støtte til Torvenetværket til projektet
"Copenhagen Light Festival 2020 på Christianshavn".
   

Indstilling

Formanden foreslår,

1.  at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at sekretariatet udbetaler 15.000 kr. til 
Torvenetværket til dækning af udgifter i forbindelse med projektet "Copenhagen Light Festival
2020 på Christianshavn". 

Problemstilling

Lokaludvalgets beslutning den 26. februar 2020

Denne sag var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 26. februar 2020. Se indstillingen her:

https://www.kk.dk/indhold/christianshavns-lokaludvalgs-modemateriale/26022020/edoc-agenda/0a1116ca-22ff-4d5a-8eb1-7d4fe13a29a6/266eefa9-767c-438e-add8-c6b41280b381

Lokaludvalgets beslutning:

1. Lokaludvalget tog orienteringen om status på Torvenetværkets projekt "Copenhagen Light
Festival 2020 på Christianshavn".til efterretning.

2. På forslag fra Poul Cohrt besluttede lokaludvalget at udsætte sagen til mødet den 25. marts
2020, så sekretariatet kan indhente yderligere oplysninger. 

Lokaludvalget havde ikke møder i marts og april 2020 pga. corona-restriktionerne.

Sagsfremstillingen i denne sag er ændret i forhold til sagsfremstillingen i sagen, som lokaludvalget
tog stilling til den 26. februar 2020.

 

Opstilling af lysinstallation på Nørrebro
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Lokaludvalget besluttede den 27. november 2019 at give tilsagn til Torvenetværket om at støtte
produktion og opstilling af en lysinstallation i kioskbygningen på Christianshavns Torv, der skulle
være en del af Copenhagen Light Festival 2020. Tilsagnet lød på 15.000 kr.

Copenhagen Light Festival 2020 fandt sted den 1.-23. februar 2020.

Torvenetværket oplyste den 24. februar 2020, at få dage før Copenhagen Light Festival skulle åbne,
opsagde Københavns Kommune pr. 1. februar 2020 forpagteren af kioskbygningen på torvet, som
Torvenetværket har samarbejdet med, og som lysinstallationen var designet til at stå i under
lysfestivalen. Derfor var det ikke muligt at gennemføre projektet som planlagt.

Torvenetværket undersøgte andre muligheder for at få opstillet lysinstallationen på et alternativt sted
på Christianhavn, men fandt ingen egnede muligheder. I stedet blev lysinstallationen opsat i en
tilsvarende kiosk på St. Hans Torv på Nørrebro, og blev dermed en del af  Copenhagen Light Festival
2020.

Torvenetværket oplyste den 24. februar 2020, at det er planen at opstille lysinstallationen i kiosken
på Christianshavns Torv på et senere tidspunkt, hvis Torvenetværket  får brugsretten til kiosken.

Tilsagnsbrevet til ansøgeren

Af tilsagnsbrevet af 29. november 2019 fra lokaludvalgets sekretariat til Torvenetværket fremgår det,

• at aflyser eller ændrer Torvenetværket aktiviteten (herunder  de økonomiske betingelser) skal
Torvenetværket give besked til lokaludvalgets sekretariat hurtigst muligt. Ellers vil støtten
bortfalde.

• at projektet skal være lovligt, og at Torvenetværket skal indhente de nødvendige tilladelser,
som projektet måtte kræve.

Lokaludvalgets retningslinjer for støtte

Af lokaludvalgets retningslinjer for støtte fremgår det, at lokaludvalget udelukkende støtter aktiviteter,
der foregår i Christianshavns Lokaludvalgs område.

Indkøb samt spørgsmål og svar

I bilaget ses en oversigt over, hvornår Torvenetværket købte materialer til lysinstallationen. I bilaget
ses desuden de spørgsmål, som sekretariatet stillede den 25. marts, og som Torvenetværket
besvarede den 25. maj 2020.

Løsning

Som det fremgår af bilaget havde Torvenetværket indkøbt alle materialer den 27. januar 2020, dvs.
inden den 1. februar 2020, hvor Torvenetværket fik besked om, at kiosken på Christianshavns Torv
ikke kunne anvendes til lysinstallationen.
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Så selv om lysinstallationen ikke blev opstillet på Christianshavn, vurderer sekretariatet, at
lokaludvalget på det grundlag skal udbetale støtten på 15.000 kr., som lokaludvalget har givet
Torvenetværket tilsagn om.  

Økonomi

Se ovenfor.

Videre proces

Sekretariatet orienterer Torvenetværket om lokaludvalgets beslutning.

Beslutning
Sagen blev udsat.

Bilag
1. Oversigt over indkøb samt spørgsmål og svar
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  Puljeansøgninger, juni 2020 (2020-0127466)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til 6 ansøgninger.

Indstilling

Formanden indstiller, 

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Holmen Dirt tilsagn om 10.000 kr. til
"Sommercamp og træning" på Arsenaløen. Støtten gives på følgende betingelser: Regnskabet
skal indeholde deltagergebyr og donationer. Herudover skal der foreligge en godkendelse fra
Københavns Kommune til benyttelse af området, da cykelbanen ligger i et bevaringsværdigt
område. Endelig skal der foreligge dokumentation for, at der er tale om en registreret
forening.Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 23.890 kr., fordi det ønsker at
sprede sine midler.

2. At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 10.000 kr. til arrangementet
"Breakdance i Beboerhuset". Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr.,
fordi det vil sprede anvendelsen af sine midler.

3. At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Kulturbroen Folkloric afslag på en ansøgning
om 6.800 kr. til arrangementet "Jungletrommer og dans for børn i Hal C". Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget tidligere har støttet lignende arrangementer. Der henvises til
lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af støtte, hvor det fremgår, at lokaludvalget ønsker at
styrke mangfoldigheden på Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til
aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget.

4. At Christianshavns Lokaludvalg giver Øresundsmiljøskolen tilsagn om 10.000 kr. til udvikling af
et nyt digitalt naturfagligt univers på app’en World Safari, der omhandler plante- og dyrelivet
ved Christianshavns volde i området omkring Øresundsmiljøskole. Lokaludvalget støtter ikke
med et ansøgte beløb på 37.500 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

5. At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 8.000 kr. til til aktiviteten "Oplev
Christianshavn besat – på egen hånd og med skolen". Lokaludvalget støtter ikke med det 
ansøgte beløb på 18.500 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

6. At Christianshavns Lokaludvalg giver GreenKayak (tidligere kendt som Miljøkajakken) tilsagn
om 35.000 kr. til køb af en tomandskajak, to redningsveste, to pagajer, to affaldsgrapper og en
affaldsspand samt til at afholde et sikkerhedskursus og et bookingsystemkursus for
Christianshavns bådudlejnings ansatte, leje af varevogn og trailer samt informationsmateriale til
brugerne af kajakken.
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Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget 6 ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Sommercamp og træning

Foreningen Holmen Dirt har ansøgt om 23.890 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten
"Sommercamp og træning", som afholdes i uge 27 (29. juni-5.juli) på Holmen Dirt - Arsenaløen.

Foreningen vokser stødt, og det betyder, at Holmen Dirt vil starte en årlig sommercamp og træning
inden for BMX-cykling for de interesserede. Frivillige trænere vil undervise de unge, skabe
sammenhold og give dem mere ansvar for banen og lære dem om foreningsarbejdet. Samtidig vil der
være flere frivillige, der hjælper til at med istandsætte cyklerne og ordne en mindre cykelbane, så
rammerne er til stede ugen ud.

Sommercampen og træningen skal give de unge deltagere succesoplevelser indenfor BMX, skabe
fællesskaber og generelt være et alternativ til de mere traditionelle sportsgrene. Campen og
træningen henvender sig til unge mellem 4 - 25 år, og Holmen Dirt regner med at cirka 20 - 30
christianshavnere vil deltage og at cirka 20 udenfor Christianshavn vil deltage. Arrangøren håber, at
sommercampen kan genere 15 nye medlemmer til foreningen.

Det er endnu ikke besluttet om det skal koste noget at deltage. Der er snakket om 500 kr. for
deltagelse. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til hængekøjestol, cykeldele, cykelværktøj,
byggemateriale, elektricitet, sanitet, førstehjælp, grill, cykelstativ, skilte, engangsservice, reklame,
t'shirts og pro-træner/ kørere. 

 Sekretariatets bemærkninger 

Hvis lokaludvalget beslutter at give tilsagn om støtte, bør det ske med en betingelse om, at
regnskabet for aktiviteten skal indeholde et regnskab for deltagergebyr og donationer. Med den
bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter sommercampen med en
underskudsgaranti.

 Anbefaling fra Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge 

Foreningen Holmen Dirt ansøger om kr. 23.890 af lokaludvalgets puljemidler til afholdelse af
Sommercamp og træning. Sommercampen skal give de unge deltagere succesoplevelser inden for
BMX og skabe fællesskaber, tillige med at det skal være et alternativ til de traditionelle sportsgrene.
Udvalget finder aktiviteten lokalt forankret, dialogskabende og et godt tilbud til unge. Træningen
foregår på BMX-cykler og er et godt tilbud til unge. Gruppen anbefaler at yde en støtte på kr. 10.000
på følgende betingelser: Regnskabet skal indeholde deltagergebyr og donationer - herudover skal
der foreligge en godkendelse fra Københavns Kommune til benyttelse af området, da cykelbanen
ligger i et bevaringsværdigt område, herudover også en dokumentation på at der er tale om en
registreret forening.
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Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Holmen Dirt tilsagn om 10.000 kr til "Sommercamp
og træning" på Arsenaløen. Støtten gives på følgende betingelser: Regnskabet skal indeholde
deltagergebyr og donationer. Herudover skal der foreligge en godkendelse fra Københavns
Kommune til benyttelse af området, da cykelbanen ligger i et bevaringsværdigt område. Endelig skal
der foreligge dokumentation for, at der er tale om en registreret forening.

Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 23.890 kr., fordi det ønsker at sprede sine
midler.

 

2. Breakdance i Beboerhuset 

En borger har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til et gratis arrangement
"Breakdance i Beboerhuset", som afholdes den 3. oktober 2020.

Arrangementet afholdes for tredje gang i Christianshavns Beboerhus, og dagen vil byde på to
arrangementer med breakdance-konkurrencer for folk i alle aldre. Det første afholdes i dagtimerne og
henvender sig til unge under 18 år. Der vil være kvalifikationsrunder, kvartfinale/ semifnale og en
finale. For de unge vil der være fokus på leg og passion dagen igennem. Det andet afholdes i
aftentimerne og henvender sig til det voksne publikum og vil være mere konkurrencepræget. Her vil
der også være kvalifikationsrunder, kvartfinale/ semifnale og finale.

Alle interesserede inviteres indenfor til at prøve kræfter med breakdance, hvor der i løbet af dagen
blandt andet vil være åbent gulv med fri dans, så alle kan deltage uden at deltage i selve
konkurrencerne.

Arrangementet har til formål, at skabe et fællesskab, hvor alle interesserede kan få nogle gode
oplevelser, skabe nye ven- og bekendtskaber, opleve dansens gode stemning på tværs af køn, alder
og etnicitet. Deltagere vil også få mulighed for at opleve og danse mod nogle er verdens bedste
breakdancere, som inviteres til at deltage i arrangementet. 

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til leje af udstyr, lokaleleje, lys, fotograf, dommere, DJs,
MC, transport- og rejseomkostninger og logi til de inviterede dansere, forplejning, præmier,
promovering og diverse. 

 Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet. 

 Anbefaling fra Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge 

En borger ansøger lokaludvalget om kr. 50.000 til afholdelse af et gratis arrangement med navnet
Breakdance. Arrangementet afholdes den 3. oktober og der er tale om to gange konkurrence i
Breakdance, samt diverse kvalifikationsrunder, samt afsluttende med finale og det foregår i
Christianshavns beboerhus. Arrangementet er åbent for alle. Udvalget finder at aktiviteten er lokalt
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forankret, dialogskabende og et opfriskende initiativ, der sikkert også kan tiltrække nye interesserede.
Under hensyntagen til fordeling af lokaludvalgets puljemidler anbefales en støtte på kr. 10.000.

Formandens indstilling 

At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 10.000 kr. til arrangement "Breakdance i
Beboerhuset". Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi det vil sprede
anvendelsen af sine midler.

 

3. Jungletrommer og dans for børn i Hal C

Foreningen Kulturbroen Folkloric har ansøgt om 6.800 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til
arrangementet "Jungletrommer og dans for børn i Hal C", som afholdes over to gange henholdsvis
den 3. september 2020 i forbindelse med Cph World Music Festival og igen den 29. oktober 2020 i
forbindelse med Spil Dansk Ugen.

Arrangementerne er begge opdelt, så den første halvdel henvender sig til vuggestuebørn og den
sidste halvdel henvender sig til børnehavebørn og skolebørn. Der synges og danses ligesom der
illustreres små hverdags-historier fra Afrika, hvor jorden fejes, der hentes kokosnødder med kurve på
hovedet og der tages på safari med sang og dans.

Dagen igennem får børnene lov til at hygge sig sammen med børn fra andre institutioner. De
forskellige danse og sange har rødder i den afrikanske tradition, og de handler om livet, dyrene,
venskab og om basale ting såsom at hilse, spise, danse, feje og meget andet. Børnene skal gerne
inspireres til at tage dansen og rytmerne med tilbage og bruge dem i deres hverdag, da det
stimulerer børnenes motion, motorik, koordination, sprog, socialt samvær mm.

De to arrangementer har i alt plads til 100 børn fra både offentlige og private institutioner på
Christianshavn. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje og ekstern løn. 

Sekretariatets bemærkninger 

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af støtte, at lokaludvalget ønsker at styrke
mangfoldigheden på Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der
tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget. Lokaludvalget har tidligere støttet lignende
arrangementer. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter
 "Jungletrommer og dans for børn i Hal C".

Anbefaling fra Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge 

Foreningen Kulturbroen Folkloric ansøger Lokaludvalget om kr. 6.800. Det fremgår af lokaludvalgets
retningslinjer for tildeling af støtte, at lokaludvalget ønsker at styrke mangfoldigheden på
Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget
støtte. Derfor er gruppens anbefaling, at vi ikke yder støtte til denne ansøgning.

Formandens indstilling 
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At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Kulturbroen Folkloric afslag på en ansøgning om
6.800 kr. til arrangementet "Jungletrommer og dans for børn i Hal C". Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget tidligere har støttet lignende arrangmenter. Der henvises til lokaludvalgets retningslinjer
for tildeling af støtte, hvor det fremgår, at lokaludvalget ønsker at styrke mangfoldigheden på
Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget
støtte fra lokaludvalget. 

 

 

4. World Safari – digital naturformidling ved Øresundsmiljøskole

Øresundsmiljøskolen har ansøgt om 37.500 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til udvikling af et nyt
digitalt naturfagligt univers på app’en World Safari, der omhandler plante- og dyrelivet ved
Christianshavns volde i området omkring Øresundsmiljøskole. App’en World Safari er gratis at
downloade i Google Play og iTunes. Udviklingen påbegyndes umiddelbart efter ansøgningen har
været behandlet af lokaludvalget. Planen er at holde en lanceringsevent i oktober 2020, hvorefter det
vil være gratis for offentligheden at benytte.

Universet skal gennem storytelling og interaktive aktiviteter inspirere og motivere skolebesøgende og
børnefamilier til at udforske og benytte bynaturens grønne og blå oaser på nye måder, skabe
opmærksomhed og fremme miljøindsatsen samt få ny viden og indgå i dialog om den lokale natur. 

I området vil der være en række hotspots, der bliver aktiveret på på telefonen via telefonens
indbyggede GPS, når man er tæt på dem. Her kan man gennem grafiske illustrationer og korte,
faglige tekster lære om dyre- og plantelivet, der er ved Christianshavns volde.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til research og indholdsudvikling, udvikling af aktiviteter til
app'en, udvikling af grafiske universer, lanceringsevent samt layout, materialer og tryk. 

Sekretariatets bemærkninger 

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet. 

 
Anbefaling fra Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge 

Øresundsskolen ansøger om kr. 37.500 af lokaludvalgets puljemidler til udvikling af et digitalt
naturfagligt univers, hvor man fokuserer på plante- og dyrelivet på Christianshavns volde. Der
udvikles en app, der kan downloades via bl.a. Google Play. Udvalget finder projektet interessant,
lokalt forankret og nyskabende. Det er nok en aktivitet som denne, vi skal være opmærksom på
fremover, da det godt kan være den vej mange former for formidling vil foregå. Gruppen anbefaler en
støtte på kr. 10.000 under hensyntagen til fordeling af lokaludvalgets puljemidler.

Formandens indstilling 
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At Christianshavns Lokaludvalg giver Øresundsmiljøskolen tilsagn om 10.000 kr. til udvikling af et nyt
digitalt naturfagligt univers på app’en World Safari, der omhandler plante- og dyrelivet ved
Christianshavns volde i området omkring Øresundsmiljøskole. Lokaludvalget støtter ikke med et
ansøgte beløb på 37.500 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

 

5. Oplev Christianshavn besat – på egen hånd og med skolen

En borger har ansøgt om 18.500 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til aktiviteten 
"Oplev Christianshavn besat – på egen hånd og med skolen" i perioden august - december 2020,
idet  der vil være offentlige arrangementer  i august-oktober og udgivelse af skolemateriale i
december 2020.

Projektet har til formål at indsamle lokal viden og lokale historier fra Christianshavn under
besættelsen, som skal bruges til at producere byvandringer, gå-selv-ture og undervisningsmateriale
om perioden til skoler og gymnasier.

Gå-selv-turene vil være gratis og vil komme til at ligge på nettet i form af interaktive kort, så man som
deltager selv kan tage afsted på turene. Historierne vil blandt andet tage udgangspunkt i datidens
økonomiske virkelighed og have fokus på handels- og havnelivet samt den begyndende sanering og
genopbygning af Christianshavn. Mere konkret vil der være fokus på Holmen og Orlogsværftet som
tidligere militære områder, hvor flådens skibe i 1943 blev sunket. Desuden spiller ligeledes B&W en
dominerende rolle i projektet, da virksomheden var mål for sabotage, bombninger og hvor
Folkestrejken i 1944 begyndte.

Det er målet, at der udarbejdes fire nye gå-selv-ture som alle uploades til nettet, så man som
deltager, via de interaktive kort, med telefonen kan begive sig afsted og opleve Christianshavn. To af
disse ture vil være cykelture.

Ansøgeren planlægger at samarbejde med bydelens lærere og lokalhistorisk selskab i forbindelse
med udarbejdelse af skolemateriale. Desuden inviteres Christianshavns Lokalhistoriske Forening og
Arkiv til benytte materialet, der laves.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, workshop for lærere, honorarer, annoncering,
folder, materialer og forplejning ved offentlige arrangementer, transport samt hosting af hjemmeside i
tre år. 

Sekretariatets bemærkninger 

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af støtte, at lokaludvalget ikke støtter drift.
Sekretariatet vurderer, at hosting af hjemmeside i tre år er en driftsudgift - samtidig har sekretariatet
bedt ansøger bekræfte om prisen på hosting er 500 kr. 
Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet. 

Anbefaling fra Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge 
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En borger ansøger lokaludvalget om kr.18.500 til en aktivitet kaldet: Oplev Christianshavn besat- på  
egen hånd og med skolen i perioden august til december. Der er tale om offentlige arrangementer og
projektet har til formål at samle viden og lokale historier fra Christianshavn under besættelsen.
Herefter udarbejdes materiale, så man på egen hånd kan lave gå – selv ture, ud fra bl.a. interaktive
kort m.v. Udvalget finder projektet interessant og det er med til at bidrage med historier vedr.
besættelsen og især, hvilke hændelser der er foregået i vores bydel. Derfor er gruppens anbefaling at
støtte med kr. 8.000 og ikke det fulde beløb, ud fra betragtningen om en spredning af lokaludvalgets
puljemidler.

Formandens indstilling 

At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 8.000 kr. til til aktiviteten 
"Oplev Christianshavn besat – på egen hånd og med skolen". Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 18.500 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

 

6. Operation Ren Kanal - etablering af en miljøkajak

GreenKayak (tidligere kendt som Miljøkajakken) ønsker at reducere mængden af affald i kanalerne
ved at etablere et tilbud, hvor Christianshavns beboere og besøgende får mulighed for at tage en
gratis tur i en tomandskajak i kanalerne, hvis de samtidig samler affald op fra vandet.

GreenKayak søger således om 35.000 kr. til køb af en tomandskajak,  to redningsveste, to pagajer,
to affaldsgrapper og en affaldsspand. Derudover vil en eventuel støtte fra lokaludvalget blive anvendt
til at afholde et sikkerhedskursus og et bookingsystemkursus for Christianshavns bådudlejnings
ansatte, leje af varevogn og trailer samt informationsmateriale til brugerne af kajakken.

GreenKayak vil i samarbejde med Christianshavns bådudlejning tager ansvar for al drift, indhentning
af tilladelser og vedligehold i forbindelse med projektet i sæson 2020 og 2021.

Kajakken vil kunne bookes via GreenKayaks bookingsystem og hentes hos Christianshavns
bådudlejning.

Målet er, at der kommer mennesker på vandet og samler affald 7-10 gange om ugen i en periode fra
juli - oktober 2020 og igen fra april til oktober 2021.

Lokaludvalget vil kunne få sit logo på siden af kajakken. Projektet får støtte fra Sharing Copenhagen,
der er et projekt under Teknik- og Miljøforvaltningen.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet.

 

Miljøgruppens anbefaling
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Der er flertal i Miljøgruppen for at bevilge Green Kayak pengene, da det er et formål, som har vist sig
at være bæredygtigt og til glæde for alle brugere af havn og kanaler i København. Se
https://www.greenkayak.org/, hvor der nu er 5 steder, hvorfra man kan låne en kajak og samle affald
på vandet.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver GreenKayak (tidligere kendt som Miljøkajakken) tilsagn
om 35.000 kr. til køb af en tomandskajak,  to redningsveste, to pagajer, to affaldsgrapper og en
affaldsspand samt til at afholde et sikkerhedskursus og et bookingsystemkursus for Christianshavns
bådudlejnings ansatte, leje af varevogn og trailer samt informationsmateriale til brugerne af kajakken.

 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 220.000 kr. til puljeansøgninger i 2020. Hidtil er der disponeret
for 163.565 kr. Hvis lokaludvalget følger indstillingerne, vil der være disponeret for yderligere 73.000
kr. af lokaludvalgets 2020-pulje.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Asbjørn Kaasgaard om give afslag til
Foreningen Holmen Dirt på en ansøgning om 23.890 kr. til "Sommercamp og træning" på
Arsenaløen. 
For stemte 15 lokaludvalgsmedlemmer.
Ingen stemte imod.
Ingen undlod at stemme.
Dermed havde lokaludvalget godkendt ændringsforslaget om at give afslag til Foreningen
Holmen Dirt på en ansøgning om 23.890 kr. til "Sommercamp og træning" på
Arsenaløen. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

2. Lokaludvalget stemte om indstillingen om at give en borger tilsagn om 10.000 kr. til
arrangementet "Breakdance i Beboerhuset". 

For stemte 6 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 5 lokaludvalgsmedlemmer.
4 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget godkendt indstillingen om at give en borger tilsagn om 10.000 kr.
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til arrangementet "Breakdance i Beboerhuset". Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 50.000 kr., fordi det vil sprede anvendelsen af sine midler.

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen Kulturbroen Folkloric afslag på en
ansøgning om 6.800 kr. til arrangementet "Jungletrommer og dans for børn i Hal C". Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget tidligere har støttet lignende arrangementer. Der henvises til
lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af støtte, hvor det fremgår, at lokaludvalget ønsker at
styrke mangfoldigheden på Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til
aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget.

4. Lokaludvalget stemte om indstillingen om at give Øresundsmiljøskolen tilsagn om 10.000 kr. til
udvikling af et nyt digitalt naturfagligt univers på app’en World Safari, der omhandler plante- og
dyrelivet ved Christianshavns volde i området omkring Øresundsmiljøskole.

For stemte 11 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 1 lokaludvalgsmedlem.
3 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget godkendt indstillingen om at give Øresundsmiljøskolen tilsagn om
10.000 kr. til udvikling af et nyt digitalt naturfagligt univers på app’en World Safari, der
omhandler plante- og dyrelivet ved Christianshavns volde i området
omkring Øresundsmiljøskole. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 37.500 kr.,
fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler. Lokaludvalget
anbefaler Øresundsmiljøskolen at kontakte Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, der står for
projektet NaTur i Byen http://naturibyen.com/om-natur-i-byen/.

5. Lokaludvalget stemte om indstillingen om at give en borger tilsagn om 8.000 kr. til til aktiviteten
"Oplev Christianshavn besat – på egen hånd og med skolen".

For stemte 9 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 1 lokaludvalgsmedlem.
5 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget godkendt indstillingen om at give en borger tilsagn om 8.000 kr.
til til aktiviteten "Oplev Christianshavn besat – på egen hånd og med skolen". Lokaludvalget
støtter ikke med det ansøgte beløb på 18.500 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af
sine midler.

6. Lokaludvalget stemte om, hvorvidt det betragter en kajak som "Anlæg", hvilket lokaludvalget i
henhold til sine retningslinjer ikke støtter.

For stemte 10 lokaludvalgsmedlemmer.
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Imod stemte 2 lokaludvalgsmedlemmer.
3 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget besluttet, at en kajak betragtes som "Anlæg", hvilket lokaludvalget
i henhold til sine retningslinjer ikke støtter.

Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Ruth Plovgaard om, at lokaludvalget
giver GreenKayak tilsagn om 20.000 kr., som øremærkes til køb af to redningsveste, to pagajer,
to affaldsgrapper og en affaldsspand samt til at afholde et sikkerhedskursus og et
bookingsystemkursus for Christianshavns bådudlejnings ansatte, leje af varevogn og trailer
samt informationsmateriale til brugerne af kajakken. 

For stemte 10 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 3 lokaludvalgsmedlemmer.
2 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget godkendt ændringsforslaget om at give GreenKayak tilsagn om
20.000 kr., som øremærkes til køb af to redningsveste, to pagajer, to affaldsgrapper og en
affaldsspand samt til at afholde et sikkerhedskursus og et bookingsystemkursus for
Christianshavns bådudlejnings ansatte, leje af varevogn og trailer samt informationsmateriale til
brugerne af kajakken. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 35.000 kr., fordi det
ikke vil støtte køb af kajak. Lokaludvalget vurderer, at en kajak kan sidestilles med "Anlæg",
hvilket det i henhold til sine retningslinjer ikke støtter.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  Puljeansøgninger vedr. corona-relaterede aktiviteter (2020-0139065)

Christianshavns Lokaludvalg har modtaget seks puljeansøgninger om støtte til corona-relaterede
aktiviteter.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver Operaen Christiania – Forsamlingshuset i Gaden tilsagn
om 8.000 kr. til  til livestreaming af koncerter og videoproduktion i juli og august 2020.  Støtten
øremærkes til løn til lydtekniker, jf. ansøgerens budget. Lokaludvalget giver ikke støtte til indkøb
af kamera og kameraudstyr, da det kan sidestilles med "Anlæg", hvilket lokaludvalget jf. sine
retningslinjer ikke støtter. Lokaludvalget vil heller ikke give støtte til forplejning, da det ønsker at
sprede anvendelsen af sine midler.

2. At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 10.133 kr. til fire koncerter i juli 2020
med lirekasse og drejeharpe samt sange på dansk på Christianshavns gader og stræder.

3. At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Christianshavns Torvenetværk afslag på en
ansøgning om 20.000 kr. til kulturelle og sociale aktiviteter på Christianshavns Torv
juli-september 2020. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget tidligere har støttet lignende
aktiviteter på Christianshavns Torv. Der henvises til lokaludvalgets retningslinjer for støtte, hvor
det fremgår, at lokaludvalget ønsker at styrke mangfoldigheden på Christianshavn og derfor
kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget.

4. At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 15.000 kr. til l tre pop up-koncerter
på en sofa-flåde i havnen og kanalerne den 15. juli med 6 musikere, den 19. juli med to
musikere og den 26. august 2020 med 10 musikere. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

5. At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen for MERE LEVET LIV tilsagn om en
underskudsgaranti på 16.000 kr. til seks litteraturarrangementer i Lille Mølle i august-oktober
2020 med nogle af tidens mest kendte og toneangivende, danske forfattere, hvoraf flere bor på
Christianshavn. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 42.000 kr., fordi det
ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

6. At Christianshavns Lokaludvalg giver The Lost Seamen, også kendt som Christianias
Mandekor, tilsagn om en underskudsgaranti på 16.000 kr. til på de sidste tre søndage i august
2020 at synge ned ad Christianshavns Kanal. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb
på 50.000 kr, fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.
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Problemstilling

I mødet den 27. maj 2020 besluttede lokaludvalget at annoncere, at det vil styrke sammenholdet og
borgerinitiativer på Christianshavn under coronakrisen og  bruge penge på aktiviteter, der kan være
med til at skabe glæde og minde om det gode fællesskab, der eksisterer på Christianshavn, trods
corona-restriktionerne. Fristen for ansøgninger om støtte til corona-relaterede aktiviteter var den 15.
juni 2020.

Lokaludvalget har modtaget seks puljeansøgninger om støtte til corona-relaterede aktiviteter.

Løsning

1. Livestream af koncerter og ’Ugens Stjerne’

Operaen Christiania – Forsamlingshuset i Gaden søger om 37.000 kr. til livestreaming af koncerter
og videoproduktion i juli og august 2020. Under corona-nedlukningen har ansøgeren inviteret
musikere og bands til at spille koncerter, som de filmer og livestreamer, så gæsterne kan se med
hjemmefra, nu hvor de ikke kan inviteres indenfor. 

Som en del af livestream-konceptet laver ansøgeren en række pre-optagede videoproduktioner som
de kalder ’Ugens Stjerne’. ’Ugens Stjerne’ er et muntert segment hvori en række lokale christianitter
og christianshavnere optræder i Operaens helt særlige cabaret-ånd. ’Ugens Stjerne’ bliver vist
umiddelbart før eller efter de livestreamede koncerter på ansøgerens Facebook side. 

Ansøgeren ejer ikke selv udstyr til at filme og sende live og ønsker derfor at købe ordenligt udstyr og
dermed sikre en god kvalitet.  Derudover vil ansøgeren også kunne tilbyde frivillige at lære
semi-professionelt udstyr at kende. 

Støtten fra lokaludvalget tænkes anvendt til løn til lydtekniker, indkøb af kamera og kameraudstyr og
forplejning.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ikke støtter "Anlæg".
Sekretariatet vurderer, at indkøb af kamera og kameraudstyr kan sidestilles med "Anlæg". Med den
bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet.

Arbejdsgruppens anbefaling

Forsamlingshuset Gaden søger lokaludvalget om kr. 37.000 til at live streame, diverse koncerter, så
man kan se dem hjemmefra, så derfor skal en del af de ansøgte midler benyttes til indkøb af udstyr.
Der optrædes i Christiania Operaen med dans, klovneri, rulleskøjteløb og mange andre tiltag, Der
annonceres på Facebook. Live stream koncerter er til gavn og glæde for udøveren, der har fået aflyst
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koncerter, tillige med den risikogruppe, der må opholde sig hjemme og de der er i karantæne. Da der
er tale om indkøb af kameraudstyr, og det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer, at der ikke ydes
støtte til anlæg, indstiller gruppen en støtte til honorar til kunsterne på kr. 8.000.

Formandens indstilling

 At Christianshavns Lokaludvalg giver Operaen Christiania – Forsamlingshuset i Gaden tilsagn om
8.000 kr. til  livestreaming af koncerter og videoproduktion i juli og august 2020.  Støtten øremærkes
til løn til lydtekniker, jf. ansøgerens budget. Lokaludvalget giver ikke støtte til indkøb af kamera og
kameraudstyr, da det kan sidestilles med "Anlæg", hvilket lokaludvalget jf. sine retningslinjer ikke
støtter. Lokaludvalget vil heller ikke give støtte til forplejning, da det ønsker at sprede anvendelsen af
sine midler.

 

2. Lirekasse og drejeharpe med sange på dansk på Christianshavns
gader og stræder

En borger søger om 10.133 kr. til fire koncerter i juli 2020, der har til formål at fylde Christianshavn
med smuk musik, som både afspejler fortiden og samtiden.

Ansøgeren spiller på en gammel lirekasse, fra 1856, der er bygget i København. Han har selv
istandsat den. Han vil også spile på en drejeharpe, som han selv har opfundet og bygget. Han kalder
den en Ooto. Han forventer,at begge instrumenter vil skabe stor forundring for både store og små,.De
kan prøve instrumenterne og han fortæller meget gerne om dem. Endelig vil han synge egne sange,
som tager udgangspunkt i christianshavnerlivet. Over den næste periode vil han opsøge
christianshavnere og spørge dem, hvad Christianshavn betyder for dem.

Støtten fra lokaludvalget tænkes anvendt til honorar til ansøgeren, materialer og forplejning.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ikke yder støtte til
arrangørhonorar. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter
aktiviteten.

Arbejdsgruppens anbefaling

En borger på Christianshavn ansøger lokaludvalget om kr. 10.133 af lokaludvalgets corona-midler.
Ved hjælp af selvbyggede instrumenter bliver der optrådt forskellige steder på Christianshavn, med
lirekasse og digte, sang og poesi. Der afholdes 4 arrangementer på søndage i juli måned. Til trods
for at det er ansøgeren selv der optræder, anbefaler gruppen at støtte med det fulde beløb på kr.
10.133.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 10.133 kr. til fire koncerter i juli 2020 med
lirekasse og drejeharpe samt sange på dansk på Christianshavns gader og stræder.
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3. Kultur og Corona forebyggende aktiviteter på Christianshavns Torv

Foreningen Christianshavns Torvenetværk søger om 20.000 kr. til kulturelle og sociale aktiviteter på
Christianshavns Torv, der tager hensyn til retningslinjer vedr. COVID-19, og især inddrager
christianhavnere i, hvordan man kan få en mere positiv atmosfære og bedre lokalt miljø på torvet. 

Følgende er eksempler på nogle af de aktiviteter, der vil arrangeres i løbet af juli-september 2020:

▪ Kaffe og kage-arrangementer – med kage-konkurrencer
▪ ”Corona”- lørdagskoncerter
▪ Fællesspisning i grupper med behørig afstand
▪ Skakturnering med samme afstand
▪ Oplæsninger af digte og korte historier for bl.a. børn

Andre aktiviteter vil blive planlagt løbende henover sommeren, efterhånden som ansøgeren finder
frivillige aktører. 

Med kridt-spray vil ansøgeren lave opmærkninger/opdelinger, der vil vi sikre, at
corona-retningslinjerne overholdes, og i opholdsområderne vil de med europa-paller lave
siddepladser, der er omgivet af plantekasser og opslagstavler med klar information om, hvordan man
bør forholde sig for at beskytte sig selv og andre mod smitte. På opslagstavlerne kan lokale
kunstnere fx udstille deres værker. Ansøgeren vil selv udstille tegninger og med eksempler de planer
og ideer, de har for torvets forskønnelse og et bedre miljø.  Derudover vil der være en mindre,
midlertisig scene til lørdags-koncerter, der fjernes efter hvert arrangement.

En eventuel støtte fra lokaludvalget tænkes anvendt til elforsyning til musik-arrangementer,
Europa-paller, annoncering af arrangementer, diverse materialer til palle-møbler, opslagstavler og
scene, kridt-spray til aftegning af stier samt plantekasser og planter.

Ansøgeren samarbejder med Kultur- og Fritidsforvaltningen om aktiviteterne. 

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ønsker at styrke
mangfoldigheden på Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder støtte til aktiviteter, der
tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget.

Sekretariatet gør opmærksom på, at lokaludvalget tidligere har støttet lignende aktiviteter på
Christianshavns Torv. Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter aktiviteterne.

Arbejdsgruppens anbefaling

Foreningen Christianshavns Torvenetværk ansøger om kr. 20.000 af lokaludvalgets corona-midler til
sociale og kulturelle aktiviteter på Christianshavns Torv. Aktiviteten indeholder bl.a.

• Kaffe og kage arrangementer
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• Corona – lørdagskoncerter
• Fællesspisning
• ·o.s.v.

Som det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, så kan der undtagelsesvis ydes støtte til
aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte. Da der tidligere er ydet støtte til tilsvarende arrangement,
anbefaler gruppen at der ikke ydes støtte til dette arrangement.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Christianshavns Torvenetværk afslag på en
ansøgning om 20.000 kr. til kulturelle og sociale aktiviteter på Christianshavns Torv i juli-september
2020. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget tidligere har støttet lignende aktiviteter på
Christianshavns Torv. Der henvises til lokaludvalgets retningslinjer for støtte, hvor det fremgår, at
lokaludvalget ønsker at styrke mangfoldigheden på Christianshavn og derfor kun undtagelsesvis yder
støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget.

 

 

4. Harbour Concerts

En borger søger om 50.000 kr. til tre pop up-koncerter i havnen og kanalerne. Koncerterne holdes
den 15. juli med 6 musikere, den 19. juli med to musikere og den 26. august 2020 med 10 musikere.

Koncerterne foregår på en flydende sofaflåde og bliver optaget og livestreamet i god kvalitet.
Ansøgeren planlægger en rute, hvor publikum kan finde koncerterne. Undervejs er der stop, fx ved
Christianshavns Torv, ved Nordatlantiske Brygge, Inderhavnsbroen, bagsiden
af Christianshavn/Christiania m.fl.

Ansøgeren ser koncerterne som en mulighed for de små virksomheder, initiativer, foreninger, klubber
osv. på Christianshavn til selv at få noget ud af koncerterne. Fx. kan en bar sætte fadølsanlæg op
udendørs under koncerterne eller en kajakklub kan følge sofaflåden og dermed få en
koncertoplevelse ud af kajakturen.

En eventuel støtte fra lokaludvalget tænkes anvendt til honorering af musikere, annoncering/PR og
materialer.

Ansøgeren får støtte fra Sharing Copenhagen og GRAMEX til fem andre koncerter i havnen. Der
bliver i alt spillet otte koncerter hver 2. onsdag sommeren igennem.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Arbejdsgruppens anbefaling
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En borger ansøger om kr. 50.000 af lokaludvalgets corona-midler til tre pop up-koncerter i havnen og
kanalerne. Koncerterne afholdes den 15. juli med 6 musikere, den 19. juli med 2 musikere og igen
den 26. august med 10 musikere, Koncerterne foregår på flydende sofaflåder og bliver optaget og
live streamet i god kvalitet. Der bliver stop forskellige steder bl.a. ved Christianshavns Torv.

Der er tale om en aktivitet, der er festlig og kan sammenlignes med at havnerundfarter og der sejles
gennem kanalerne med forskellige musikalske arrangementer, Men der har tidligere været kritik af
larm i Christianshavn kanal fra diverse både, da lokaludvalget drøftede støj generelt på
Christianshavn. Med disse bemærkninger anbefaler gruppen at yde en støtte på kr. 15.000.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 15.000 kr. til l tre pop up-koncerter på en
sofa-flåde i havnen og kanalerne den 15. juli med 6 musikere, den 19. juli med to musikere og den
26. august 2020 med 10 musikere. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr.,
fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

 

5. Litteratur i Lille Mølle – sammenhold og aktivitet i corona-tid

Foreningen for MERE LEVET LIV søger om 42.000 kr. til en række litteraturarrangementer i Lille
Mølle i august-oktober 2020. 

Foreningen vil afholde seks litteraturarrangementer – seks mandag aftener i træk – evt hver anden
uge – med nogle af tidens mest kendte og toneangivende, danske forfattere, hvoraf flere bor på
Christianshavn.

Disse forfattere vil indgå i artist talks om litteratur, deres litteratur og forhold til det lokale, det
historiske, det selvoplevede og det tænkte. Samtalerne vil blive krydret med fortællinger om Lille
Mølles historie og fortællinger om Christianshavns historie – med det ønske for øje at
skærpe publikums interesse i litteratur, historie og lokalsamfund.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til honorarer til forfattere og samtalepartnere samt
til PR og presse. Der er entré, 75 kr.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en underskudsgaranti.

Arbejdsgruppens anbefaling

Foreningen for MERE LEVET ansøger om kr. 42.000 af lokaludvalgets corona-midler. Foreningen vil
afholde seks litteraturarrangementer seks mandage i træk med nogle af datidens forfattere.
Forfatterne vil indgå i artist talks om litteratur. Herudover vil samtalerne blive krydret med fortællinger
om Lille Mølles historie. Der er tale om en aktivitet, der er lokalt forankret, dialogskabende og
inspirerende. Gruppen anbefaler en støtte på kr. 16.000.

Formandens indstilling
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At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen for MERE LEVET LIV tilsagn om  en
underskudsgaranti på 16.000 kr. til seks litteraturarrangementer i Lille Mølle i august-oktober 2020
med nogle af tidens mest kendte og toneangivende, danske forfattere, hvoraf flere bor på
Christianshavn. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 42.000 kr., fordi det ønsker at
sprede anvendelsen af sine midler.

 

6. The Lost Seamen – Fra FAVN TIL FAVN På Christianshavn

The Lost Seamen, også kendt som Christianias Mandekor, søger om 50.000 kr. til på de tre
sidste søndage i august 2020 at synge ned af Christianshavns Kanal. Koret lægger til kaj ved
historiske steder og beværtninger, og bringer gamle fortællinger fra havet til live i klange og
harmonier. ønsker at hylde de gamle christianhavnske sejlere og visetradtioner om livet til søs.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt på leje af båd, leje af kaptajn, lyd- og
videoproduktion og honorar til korets medlemmer.

Der budgetteres med salg af t-shirts og donationer i hatten for 3.600 kr. Donationerne i hatten vil gå
til et godt lokalt velgørende formål, fx til en lokal forening.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ikke yder støtte til
arrangørhonorar. 

Hvis lokaludvalget ønsker at støtte aktiviteten med en underskudsgaranti, bør det tilkendegive over
for ansøgeren, at lokaludvalget ikke tager stilling til, hvad ansøgeren bruger sine indtægter på, men
regner alle indtægter med ved beregningen af underskudsgarantien. Med de bemærkninger ser
sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en underskudsgaranti.

Arbejdsgruppens anbefaling

Fra FAVN TIL FAVN på Christianshavn også kendt som Christianias mandekor ansøger om kr.
50.000 af lokaludvalgets corona-midler. Der er tale om sejlads i kanalerne med sang og diverse, de
sidste tre søndage i august. Som omtalt under ansøgning 4, så har der tidligere været rejst kritik af
larm i Christianshavn kanal fra diverse både, da lokaludvalget drøftede støj generelt på
Christianshavn. Der er tale om et lokalt initiativ, som også kan skabe stor opmærksomhed. 
Gruppen anbefaler at støtte arrangementet i form for en underskudsgaranti på kr. 15.000, hvor det
ikke er specificeret, hvad beløbet skal dække over. Det skal herudover bemærkes, at der næsten er
adresse-sammenfald mellem puljeansøgning 4 og 6.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver The Lost Seamen, også kendt som Christianias Mandekor,
tilsagn om en underskudsgaranti på 15.000 kr. til på de tre sidste søndage i august 2020
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at synge ned af Christianshavns Kanal. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000
kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 220.000 kr. til puljeansøgninger i 2020. Hidtil er der disponeret
for 163.565 kr. Hvis lokaludvalget følger indstillingen, vil der være disponeret for yderligere 65.133 kr.
af lokaludvalgets 2020-pulje.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den
videre sagsbehandling.

Beslutning
Jane Lytthans og Ruth Plovgaard deltog ikke i behandlingen af sag nr. 3 pga. inhabilitet.

 

1. Lokaludvalget stemte om indstillingen om at give Operaen Christiania – Forsamlingshuset i
Gaden tilsagn om 8.000 kr. til  til livestreaming af koncerter og videoproduktion i juli og august
2020.  

For stemte 9 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 1 lokaludvalgsmedlem.
4 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget godkendt indstillingen om at give Operaen Christiania –
Forsamlingshuset i Gaden tilsagn om 8.000 kr. til  til livestreaming af koncerter og
videoproduktion i juli og august 2020. Støtten øremærkes til løn til lydtekniker, jf. ansøgerens
budget. Lokaludvalget giver ikke støtte til indkøb af kamera og kameraudstyr, da det kan
sidestilles med "Anlæg", hvilket lokaludvalget jf. sine retningslinjer ikke støtter. Lokaludvalget vil
heller ikke give støtte til forplejning, da det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om 10.133 kr. til fire
koncerter i juli 2020 med lirekasse og drejeharpe samt sange på dansk på
Christianshavns gader og stræder.

3. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Sven Erik Brockdorff om at give Foreningen
Christianshavns Torvenetværk tilsagn om 10.000 kr. til kulturelle og sociale aktiviteter på
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Christianshavns Torv i juli-september 2020. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb
på 20.000 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

4. Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Ulla Bo Skovvart om at give en borger afslag
på en ansøgning om 50.000 kr. til l tre pop up-koncerter på en sofa-flåde i havnen og kanalerne
den 15. juli med 6 musikere, den 19. juli med to musikere og den 26. august 2020 med 10
musikere.

For stemte 11 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 2 lokaludvalgsmedlemmer.
2 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget godkendt ændringsforslaget om at give en borger afslag på en
ansøgning om 50.000 kr. til l tre pop up-koncerter på en sofa-flåde i havnen og kanalerne
den 15. juli med 6 musikere, den 19. juli med to musikere og den 26. august 2020 med 10
musikere. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter. 

5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen for MERE LEVET LIV tilsagn om
en underskudsgaranti på 16.000 kr. til seks litteraturarrangementer i Lille Mølle i august-oktober
2020 med nogle af tidens mest kendte og toneangivende, danske forfattere, hvoraf flere bor på
Christianshavn. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 42.000 kr., fordi det
ønsker at sprede anvendelsen af sine midler. Lokaludvalget gør ansøgeren opmærksom på, at
man kan søge Statens Kunstfond om støtte til litterære arrangementer.

6. Lokaludvalget stemte om indstillingen om at give The Lost Seamen tilsagn om en
underskudsgaranti på 16.000 kr. til på de sidste tre søndage i august 2020 at synge ned ad
Christianshavns Kanal. 

For stemte 5 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 7 lokaludvalgsmedlemmer.
3 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Indstillingen blev ikke godkendt.

Lokaludvalget besluttede derpå at give The Lost Seamen afslag på ansøgningen om 50.000 kr.
til på de sidste tre søndage i august 2020 at synge ned ad Christianshavns Kanal. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter. 
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr, fordi det ønsker at sprede
anvendelsen af sine midler.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  Puljeansøgninger: Drift og anlæg (2020-0142908)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte et oplæg fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og
Unge vedr. definition af drift og anlæg ved behandling af puljeansøgninger.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter oplægget fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn
og Unge vedr. definition af drift og anlæg ved behandling af puljeansøgninger.

Problemstilling

Oplæg fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge:

"I retningslinjerne er angivet følgende:

Der ydes ikke støtte til drift og anlæg

Bestemmelsen skal ses i sammenhæng med at det tillige er angivet:

Lokaludvalget lægger vægt på, at tildeling af puljemidler på Christianshavn skal stimulere
borgernes initiativer til arrangementer, aktiviteter og projekter.  (Der ses bort fra at det er
nævnt der kan ydes støtte i en opstartsfase.)

Definition drift.

Når der således ikke ydes støtte til drift men til arrangementer, aktiviteter og projekter er der tale om
der ydes støtte til udgifter, der er tidsbegrænsede og specifikke, og ikke finder sted i det
uendelige/uden slutdato.

Uddybning

F.eks. vil det ikke være muligt at støtte generelt en sportsforening så man kan spille fodbold eller
generel støtte til en kunstforening /lokalhistorisk forening, der arrangere udstillinger.  Det gælder også
at der ikke kan gives generel støtte til driften af en radiostation, så den kan sende sine udsendelser.

Men der kan ydes støtte til sportsforeningen der vil arrangere en konkret begivenhed f. eks. en
sommerfodboldskole fra f. eks. 1. juli til 15. juli  ( se dog senere omkring anlæg).  Ligeledes vil der til
kunstforeningen, der afholder en udstilling f.eks. fra 1. april til 15. maj kunne gives støtte til udgifter,
der er relateret direkte til udstillingen. ( se også senere omkring anlæg). Ligeledes kan der ydes
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støtte hvis radio stationen vil lave et indslag om en konkret aktivitet f.eks. christianshavner dagen ( se
også senere omkring anlæg)

Definition anlæg

Anlægsaktiver kan defineres som aktiver, som er nødvendige for, at drive virksomheden. Taler vi om
en virksomhed vil det være at finde på balancen i regnskabet.  Det kan være IT-udstyr, indretning og i
bredere forstand biler og bygninger. Altså noget fysisk.  Dvs. det er aktiver der bruges over en
længere periode og derved har værdi udover den periode hvori der er en enkelt aktivitet,
arrangement eller projekt i henhold til støtte.  Der vil også være tale om aktiver af en vis
beløbsmæssig størrelse (se herom senere).

Uddybning

Vender vi tilbage til eksemplerne med sportsforening og kunstforeningen/lokalhistoriske forening og
radio station omkring støtte til arrangementer, aktiviteter og projekter:

Kunstforeningen/lokalhistoriske vil ikke kunne få tilskud til erhvervelse af  f.eks. udstillingsmontre eller
inventar, f.eks. lys indretning, der kan bruges ved flere udstillinger. Omvendt lejes de alene til det
pågældende arrangement kan der gives støtte. Der kan heller ikke gives støtte til køb af et lokale,
men støtte til leje af lokalet i udstillingsperioden.

Ansøgning fra sportsforeningen om et køb af et lokale og bolde mm. kan der ikke gives støtte til. 

Radiostationen vil ikke kunne være få støtte til udstyr der skal bruges til f. eks. christianshavner
dagen såfremt det efterfølgende kan anvendes til andre udsendelser.

Normalt vil der ikke ydes støtte til anlæg, men KFS gruppen vil i konkrete tilfælde tage stilling til
afvigelser herfra og begrunde dette i indstillingen."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter oplægget. Formanden foreslår samtidig, at lokaludvalget
ikke konkluderer noget på nuværende tidspunkt, da sekretariatet skal have mulighed for at
kommentere oplægget skriftligt.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Sagen kommer på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 26. august 2020 med kommentarer fra
sekretariatet til oplægget fra arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge.

Beslutning
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Sagen blev udsat.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

16.  Ændret budget for 2020-puljen (2020-0143225)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et ændret budget for 2020-puljen.

 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Christianshavns Lokaludvalg godkender det ændrede budget for 2020-puljen, der fremgår af
økonomiafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalget har aflyst Christianshavnerdagen pga. coronakrisen, men også besluttet at bruge
penge på aktiviteter, der kan være med til at skabe glæde og minde om det gode fællesskab, der
eksisterer på Christianshavn, trods corona-restriktionerne. Lokaludvalget har således annonceret
efter ansøgninger om støtte til corona-relaterede aktiviteter.

Løsning

Nedenstående bemærkninger refererer til det foreslåede budget i økonomiafsnittet. Se også bilaget.

1. Puljeansøgninger

Rammen foreslås hævet fra 220.000 kr. til 294.000 kr. Dermed vil alle indstillingerne i sagerne
"Puljeansøgninger, juni 2020" og "Puljeansøgninger vedr. corona-relaterede aktiviteter", der er på
dagsordenen for lokaludvalgets møde den 24. juni 2020, kunne rummes i rammen. I de to sager
foreslås det at give tilsagn for hhv. 73.000 kr. og 65.133 kr. til ansøgere om støtte, i alt 138.133 kr. 
Det er forudsat, at enkelte aktiviteter, som allerede har fået tilsagn om støtte enten ikke bliver til
noget eller ikke udnytter tilsagnet fuldt ud.

I udgangspunktet betyder den foreslåede ramme for puljeansøgninger, at lokaludvalget ikke kan give
flere tilsagn i år til ansøgere om støtte.

2. Det Lokale miljøarbejde

Lokaludvalget har givet Miljøpunkt Indre By & Christianshavn tilsagn om 100.000 kr. Det ændres der
ikke på.
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3. Borgerdialogaktiviteter

Rammen foreslås sat ned fra 87.000 kr. til 72.000 kr. Dermed vil indstillingen i sagen om borgermøde
om Lynetteholm, der er på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 24. juni 2020, kunne rummes i
rammen.

Der er disponeret for 62.800 kr. af rammen, men debatmødet om København under forvandling bliver
formentlig ikke til noget i år pga. corona-restriktionerne, hvorfor der kan tages 8.359 kr. fra dette
arrangement til fordeling på andre borgerdialogaktiviteter, lokaludvalget måtte beslutte senere i år.
Rammen til debatmødet om København under forvandling er på 25.000 kr., og der er brugt 16.641
kr. 

4. Egne aktiviteter og projekter

Rammen foreslås sat ned fra 220.000 kr. til 161.000 kr., idet Christianshavnerdagen 2020 er aflyst,
hvorfor de 95.000 kr., der var afsat til arrangementet, kan bruges til noget andet.

Med den foreslåede ramme vil der være plads til at bruge 10.000 kr. på et Havnens
Pris-arrangement. INFO/event-gruppen kommer med en indstilling om Havnens Pris-arrangementet
til lokaludvalgsmødet den 26. august 2020.

5. Drift af hjemmeside 

Der er afsat 11.000 kr. til drift af lokaludvalgets hjemmeside, hvilket der ikke ændres på nu.
Sekretariatet er så småt gået i gang med at undersøge, om hjemmesiden kan komme på
kommunens platform. Sekretariatet har en forventning om, at det vil være en billigere løsning. 

Økonomi

Det gældende budget

       

  Budget: 638.000 kr. Ramme Disponeret Betalt
1 Puljeansøgninger 220.000 163.565 6.440
2 Det lokale miljøarbejde 100.000 100.000 50.000
3 Borgerdialogaktiviteter 87.000 62.800 35.724
4 Egne aktiviteter og

projekter
220.000 150.077 57.539

5 Drift af hjemmeside 11.000 11.000 0
    638.000 487.442 149.703

 

Forslag til nyt budget

  Budget: 638.000 kr. Ramme Disponeret Betalt
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1 Puljeansøgninger 294.000 163.565 6.440
2 Det lokale miljøarbejde 100.000 100.000 50.000
3 Borgerdialogaktiviteter 72.000 62.800 35.724
4 Egne aktiviteter og

projekter
161.000 150.077 57.539

5 Drift af hjemmeside 11.000 11.000 0
    638.000 487.442 149.703

Videre proces

Lokaludvalget arbejder i henhold til det godkendte budget.

Beslutning
Lokaludvalget godkendte det ændrede budget for 2020-puljen, der fremgår af økonomiafsnittet.

Bilag
1. Økonomioversigt og forslag til ændret budget
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

17.  Følgegruppe vedr. Torvegade-analyse (2020-0141526)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte en henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen med
ønske om, at der etableres en følgegruppe vedr. Torvegade-analysen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at sende medlemsforslaget, der fremgår af
afsnittet "Problemstilling", til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Jens B. Sørensen:

"I kommunens budget for 2021 er der afsat 1 mio. kr. til dispositionsforslag for øget cykelkapacitet
på Torvegade. 

Arbejdet med analysen af Torvegade og dispositionsforslaget er i gang. Dispositionen af gaden har
væsentlig betydning for Christianshavn. Jeg foreslår derfor, at lokaludvalget beder Teknik- og
Miljøforvaltningen om at oprette en følgegruppe til projektet, som dels løbende orienteres om
projektets fremdrift og dels får mulighed at bidrage til projektet med lokal viden.

Jeg forestiller mig, at følgegruppen består af en repræsentant for lokaludvalget, en repræsentant for
butikkerne i Torvegade, en repræsentant for beboerne i Torvegade, samt en repræsentant for
beboerne i hver af områderne, der er afgrænset af

• Torvegade, Strandgade, Wilders Kanal og Christianshavns Kanal
• Torvegade, Christianshavns Kanal, Bådsmandsstræde og Christianshavns Voldgade
• Torvegade, Christianshavns Voldgade, Lille Søndervoldstræde og Christianshavns Kanal
• Torvegade, Inderhavnen og Christianshavns Kanal.

Lokaludvalget kan via nyhedsbrev og facebook spørge om hvem, der er interesseret i at deltage i
følgegruppen."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender ovennævnte medlemsforslag og bemyndiger ham til
at sende det til Teknik- og Miljøforvaltningen.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden skriver til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Beslutning

1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Eskildsen om, at følgegruppen skal bestå af
lokaludvalgsmedlemmer.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at foreslå Teknik- og Miljøforvaltningen at etablere en
følgegruppe vedr. Torvegade-analysen, bestående af lokaludvalgsmedlemmer.

3. Lokaludvalget besluttede at udpege medlemmer til følgegruppen, når der foreligger et tilsagn
fra Teknik- og Miljøforvaltningen om at etablere følgegruppen.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

18.  Cykeltur med teknik- og miljøborgmesteren (2020-0141719)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at nedsætte en arbejdsgruppe, som planlægger en
cykeltur med teknik- og miljøborgmesteren. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger medlemmer til en arbejdsgruppe, som planlægger en
cykeltur med teknik- og miljøborgmesteren. 

Problemstilling

Teknik- og miljøborgmesteren ønsker, at lokaludvalget viser, hvad der fylder i christianshavnernes 
hverdag, både positivt og negativt. Tirsdag den 15. september kl. 17:00-19:00 er afsat i hendes
kalender til besøget 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget nedsætter en arbejdsgruppe, som planlægger en cykeltur med
teknik- og miljøborgmesteren. Turen bør være planlagt medio august 2020, så sekretariatet i god tid
inden turen kan orientere borgmesterens sekretariat om, hvad lokaludvalget vil vise borgmesteren.

Økonomi

Intet.

Videre proces

I mødet den 26. august 2020 får lokaludvalget planen til efterretning.

Lokaludvalgets cykeltur med teknik- og miljøborgmesteren er den 15. september kl. 17:00-19:00.

I et efterfølgende lokaludvalgsmøde kan lokaludvalget evaluere turen.

Beslutning
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1. Lokaludvalget udpegede Jens B. Sørensen og Jens Eskildsen til at planlægge en cykeltur med
teknik- og miljøborgmesteren. 

2. Lokaludvalget drøftede, hvad lokaludvalget skal vise teknik- og miljøborgmesteren. Der var
følgende forslag:

• Den multifunktionelle affaldsløsning i Bådsmandsstræde.
• Stedet på Holmen, hvor der tidligere var en bussluse.
• De trafikale forhold i Prinsessegade.
• Refshalevej, hvor lokaludvalget har foreslået en cykelsti.
• Forholdene for cyklister ved Inderhavnsbroen og Trangravsbroen.
• Lyssignalet for fodgængere i krydset Torvegade / Prinsessegade.
• Et sted, hvor der ligger eller står el-løbehjul.
• Christianshavns Torv, herunder reklamestanderen på torvet.
• De trafikale forhold omkring Krøyers Plads og den nordligste del af Strandgade.
• De trafikale forhold omkring Ørkenfortet.
• Strækningen mellem Knippelsbro og Lille Langebro.
• Grønlandske Handels Plads, idet lokaludvalget har foreslået en lokalplan for området, så

der her kan bygges et plejecenter.

Der var derudover følgende bemærkninger:

• I planlægningen af turen skal de projekter, som lokaludvalget har arbejdet med længe,
prioriteres.

• Listen fra det seneste møde med teknik- og miljøborgmesteren skal sendes til hende med
spørgsmål om, hvad der er gjort siden da.

• Start turen ved Noma, så der ikke skal bruges tid på at cykle frem og tilbage.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

19.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2020-0137585)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning - se
bilaget.

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde.
Mødereferater ses i bilaget.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havnen

    • inkl. Nyholm-gruppen og Lynetteholmen-gruppen     

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

    • inkl. Genbrugsgruppen

• INFO/Event-gruppen

• Torvegruppen

• Papirøen-gruppen
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Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Torvenetværket

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold

•  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning

 

Til mødet foreslå et referat af det seneste møde i arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og
Omsorg.

 

Papirøen-gruppen

Ruth Plovgaard oplyste,

• at Papirøen-gruppen har møde den 25. juni 2020 med ejeren af Papirøen. De skal bl.a. drøfte de
problemer, som jordtransporten fra Papirøen afstedkommer i Prinsessegade.

• at lokaludvalget vil blive inviteret til en besigtigelse af Papirøen.

 

Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Sven Erik Brockdorff oplyste, at arbejdsgruppen har opgivet at få rettet op på problemerne med den
korte omløbstid i lyssignalerne i Torvegade for fodgængere.

 

Nyholm-gruppen
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Asbjørn Kaasgaard oplyste,

• at Nyholm-gruppen har møde den 25. juni 2020.
• at det fremgår af Overførselssagen, at Københavns Kommune vil have en helhedsplan for

Nyholm og at området skal udvikles i et samarbejde mellem kommunen og staten.
• at Chartergruppen, som han er medlem af for lokaludvalget, har haft møde med Slots- og

Kulturstyrelsen, bl.a. om ejerskab og om fredningsforhold.

 

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Bilag
1. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
2. Miljøgruppen
3. Nyt bilag: Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

20.  B-sag: Nyt badested ud for Café La Banchina på Refshaleøen (2020-0142168)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om Kultur-
og Fritidsforvaltningens ansøgning til badevandsmyndigheden i Teknik- og Miljøforvaltningen om at
etablere en ny badezone ud for Café La Banchina, Refshalevej 141A. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen, der
fremgår af løsningsafsnittet, om Kultur- og Fritidsforvaltningens ansøgning til
badevandsmyndigheden i Teknik- og Miljøforvaltningen om at etablere en ny badezone ud for
Café La Banchina, Refshalevej 141A. 

Problemstilling

Kultur- og Fritidsforvaltningen har d. 15. juni 2020 indsendt en ansøgning til badevandsmyndigheden
i Teknik- og Miljøforvaltningen, om at etablere en ny badezone ud for Café La Banchina -Refshalevej
141A. En badezone er en let badefacilitet med åbent for badning året rundt. Den er gratis at benytte
og åben 24/7, 365 dage om året. Det betyder, at badezonen er i vandet hele året og ikke tages op
om vinteren.

Sagen er i offentlig høring på Bliv Hørt-portalen til den 6. juli 2020.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget svarer:

Det er glædeligt, at Kultur- og Fritidsforvaltningen vil etablere en ny badezone ud for Café La
Banchina.  Med flere badesteder langs havnen kan man forhåbentligt sprede badegæsterne over et
større område og dermed lette presset på populære badesteder som Krøyers Plads. Det skal
forvaltningerne have ros for.

På alle badesteder bør der være affaldscontainere og offentlige mobile toiletter.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand

Side 67



Kopi sendt til Kultur- og Fritidsforvaltningen"

Økonomi

Intet

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, lægger sekretariatet det på bliv hørt-portalen.

 

Bilag

Link til sagen på bliv hørt-portalen:

https://blivhoert.kk.dk/hoering/nyt-badested-ud-cafe-la-banchina-pa-refshaleoen

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Eskildsen om ikke at nævne Krøyers Plads i
høringssvaret, da det er ulovligt at bade dér.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kirsten V. Andersen om, at det af høringssvaret skal
fremgå, at lokaludvalget foreslår permanente offentlige toiletter ved alle de badesteder i Inderhavnen,
som kommunen står for.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ulla Bo Skovvart om, at det af høringssvaret skal
fremgå, at farvandet ud for La Bancina besejles af bl.a. robådene fra Christianshavns Travaljelaug,
hvorfor det ønkes oplyst, om og i givet fald hvordan badestedet afmærkes eller afskærmes.
 
Lokaludvalget godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen, der fremgår af
løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag.
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21.  B-sag: Affald i byrummet (2020-0142338)

Christianshavns lokaludvalg skal tage formandens henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen om
affald i byrummet til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager hans brev til Teknik- og Miljøforvaltningen og Teknik- og
Miljøudvalget, der fremgår af løsningsafsnittet, om affald på Christianshavns Vold og i
Christianshavns gader og stræder, til efterretning.

Problemstilling

Lokaludvalget får jævnligt henvendelser om affald i byrummet.

Løsning

Formanden skrev den 19. juni 2020 til Teknik- og Miljøforvaltningen og Teknik- og Miljøudvalget:

"Christianshavns Lokaludvalg modtager jævnligt henvendelser om affald på Christianshavns Vold og
i Christianshavns gader og stræder, som vi som regel beder Teknik- og Miljøforvaltningen besvare.

Man kan diskutere hvilket renholdelsesniveau, det er muligt at opnå på Christianshavn, men det kan
godt blive bedre,

• hvis forvaltningen sætter flere affaldsspande op
• hvis affaldsspandene er større
• hvis affaldsspandene er sikret mod fugle og andre dyr
• hvis de er forsynet med beholdere til cigaretskod
• hvis der i højere grad end nu er et renholdelsesfokus på "hotspots" som Christianshavns Torv,

omkring Christiania, omkring Christianshavns Skole, omkring Christianshavns Gymnasium, på
Christianshavns Vold og på Krøyers Plads.

Så det foreslår vi hermed som et ønske til kommunens budget for 2021.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Eventeulle bemærkninger fra lokaludvalget om sagen i mødet den 24. juni 2020 sendes til Teknik- og
Miljøforvaltningen og Teknik- og Miljøudvalget.

Sekretariatet orienterer borgere, der har henvendt sig til lokaludvalget om renholdelsesproblemer, om
lokaludvalgets beslutning.

Beslutning
Sagen blev udsat.
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22.  B-sag: Samarbejde med Indre By Lokaludvalg om et borgermøde om Lynetteholm
(2020-0142475)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at samarbejde med Indre By Lokaludvalg om et
borgermøde om analyser vedr. Lynetteholm, som blev offentliggjort i maj måned.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter at samarbejde med Indre By Lokaludvalg om et
borgermøde om analyser vedr. Lynetteholm, som blev offentliggjort i maj måned.

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger Frode Neergaard og Mogens Holm til sammen med
Indre By Lokaludvalgs tovholdere og sekretariatet at planlægge og gennemføre borgermødet.

3. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 10.000 kr. til borgermødet, jf. en anden
sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 24. juni 2020 om lokaludvalgets budget.

Problemstilling

Brev fra Indre By Lokaludvalg den 8. juni 2020:

"Kære Poul

Indre By Lokaludvalg havde møde den 14. maj 2020. Her blev det foreslået at holde et borgermøde
om Lynetteholm sammen med jer.

Temaet for mødet kunne være analyserne vedr. Lynetteholm, der blev offentliggjort i starten af maj
måned. Jeg synes, der er behov for offentlighed og debat om, hvad man har analyseret sig frem til og
på hvilket grundlag, analyserne er foretaget.

Vi i Indre By Lokaludvalg har endnu ikke haft borgerdialog om Lynetteholm, men jeg hører, at I har
holdt to vellykkede og velbesøgte borgermøder om Lynetteholm. Den succes synes jeg, at vi
sammen skal følge op på med et fælles borgermøde i september, hvor corona-restriktionerne
forhåbentlig er lempet så meget, at mødet er muligt.

Med forslaget lægger jeg ikke op til, at vi skal samarbejde om alle fremtidige borgermøder om
Lynetteholm. Lad os samarbejde, når det giver mening.

Venlig hilsen

Bent"
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De nævnte analyser ses i bilaget.

Løsning

Formanden mener, at offentligheden bør få viden om analyserne om Lynetteholm, der blev
offentliggjort i maj. Der har hverken været debat om konsekvenserne af analyseresultaterne eller om
grundlaget for analyserne.

Det giver mening at samarbejde med Indre By Lokaludvalg om et borgermøde om analyserne, da
flere af analyserne har betydning for begge bydele.

Formanden foreslår derfor, at lokaludvalget udpeger Frode Neergaard og Mogens Holm til sammen
med Indre By Lokaludvalgs tovholdere og sekretariatet at planlægge og gennemføre borgermødet i
september eller oktober 2020.

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 10.000 kr. som sin andel i udgifterne til
borgermødet. Der vil være udgifter til lokaleleje, forplejning og annoncering. Forslaget indgår i en
anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 24. juni 2020 om lokaludvalgets budget.

Det forventes, at Indre By Lokaludvalg i sit møde den 25. juni 2020 beslutter at afsætte en ramme på
10.000 kr. til borgermødet.

Videre proces

Tovholderne planlægger og gennemfører borgermødet sammen med Indre By Lokaludvalgs
tovholdere og sekretariatet. Borgermødet holdes i september eller oktober 2020.

 

Bilag

1. Analyser i forbindelse med Lynetteholmen ses nederst på denne hjemmeside:

https://www.kk.dk/lynetteholm

Beslutning

 

1. Lokaludvalget besluttede at samarbejde med Indre By Lokaludvalg om et borgermøde om
analyser vedr. Lynetteholm, som blev offentliggjort i maj måned.
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2. Lokaludvalget udpegede Frode Neergaard og Mogens Holm til sammen med Indre By
Lokaludvalgs tovholdere og sekretariatet at planlægge og gennemføre borgermødet.

3. Lokaludvalget afsatte en ramme på 10.000 kr. til borgermødet.
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23.  B-sag: Mødeplan 2021 (2020-0140554)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende mødeplanen for 2021. 

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender planen for lokaludvalgets møder i 2021, der fremgår af
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalget skal have en mødeplan for det kommende år. Der skal holdes ét møde i hver måned,
dog ikke i juli måned, hvor der er sommerpause.

Løsning

Christianshavns Lokaludvalg har hidtil holdt møde den sidste onsdag i hver måned, mens Indre By
Lokaludvalg har holdt møde den anden torsdag i hver måned. Denne kadence fungerer godt for
sekretariatet og ønskes fortsat i 2021, dog sådan at mødet i marts holdes den 24. marts pga. påske,
mens mødet i december holdes den 22. december 2021 pga. jul. 

Møderne vil starte kl. 18.30 og slutter så vidt muligt senest kl. 21.30. Møderne afholdes i
Christianshavns Beboerhus, Dronningensgade 34, medmindre andet er angivet.

Mødeplan 2021

• 27. januar
• 24. februar
• 24. marts
• 28. april
• 26. maj
• 23. juni
• 25. august  
• 29. september
• 27. oktober
• 24. november
• 22. december  
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Økonomi

Lokaludvalgets møder betales af sekretariatets midler.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning
Lokaludvalget godkendte planen for lokaludvalgets møder i 2021, der fremgår af løsningsafsnittet, idet
datoen for juni-mødet besluttes senere.

Bilag
1. Kalender 2021
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

24.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, juni 2020 (2020-0143330)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning, jf. løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget flere henvendelser siden lokaludvalgsmødet den 27. maj 2020.

Løsning

1. Tidlig affaldstømning

Med mail den 25. maj 2020 oplyste en borger, at hun for nylig har sendt medlemmerne af Teknik- og
Miljøudvalget en mail vedr. reglerne for tidlig affaldstømning i et desperat håb om, at de vil tage
reglerne op til revision. Hun vil høre, om det er et emne lokaludvalget vil tage op til drøftelse med
kommunen.

Hun mener, at reglerne om, at skraldebilerne må tømme fra kl 6 (el. kl 5 pga corona i øjeblikket!) er
helt absurde i et moderne samfund, hvor folk arbejder på forskellige tidspunkter, hvilket betyder, at
mange ikke står op kl 5, 6 eller sågar 7.

Hun gør opmærksom på, at det at blive vækket alt for tidligt 3-4 gange pr uge af containere, der 
slæbes hen over brostenene i mindre gårde og gader, samt larmen fra selve lastbilen er udmattende
og ødelæggende for helbred og livskvalitet.

Hun har erfaret, at reglerne til dels bunder i, at man gerne vil undgå trafikken i de små gader, hvorfor
Christianshavn og Indre By får tømt tidligst, men mener, at det er et uacceptabelt argument for at
vække folk i utide. Hun mener endvidere, at trafiktætheden ikke er slem på Christianshavn, med
undtagelse af Torvegade. Hun efterlyser derfor, at man benytter formiddage eller tidlige aftener til
affaldstømning, som man gør i mange andre storbyer. 
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Endelig oplyser hun, at der åbenbart ingen regler er for afhentning af erhvervsskrald, hvilket betyder
at man i perioder oplever, at skraldebiler kommer når som helst fra kl 2 om natten.

Lokaludvalgets forretningsudvalg mener ikke, at lokaludvalget skal tage sagen op.
Forretningsudvalget anerkender, at skraldeordningen kan være generende, men vurderer, at det
overordnet set er den mindst generende ordning, man kan forestille sig. Dette vil formanden svare
borgeren. Desuden vil sekretariatet bede Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren.

 

2. Ungehus

Med mail den 2. juni 2020 spurgte en arkitekt, som arbejder med forebyggelse for børn og unge, om
lokaludvalget har arbejdet videre med ideen i Christianshavns Bydelsplan om et ungehus.

Sekretariatet svarede den 8. juni 2020, at så vidt vides er status på et ungehus på Christianshavn, at
Børne- og Ungdomsforvaltningen vil etablere et ungetilbud i ejendommen Brobergsgade 10.
Sekretariatet aftalte med arkitekten at sende følgende spørgsmål til Børne- og
Ungdomsforvaltningen:

1. Er der nogle konkrete planer (forprojekt, brugerinddragelse) til Brobergsgade 10?
2. Hvis ja, har forvaltningen udvalgt arkitekter / rådgiver til projektet?
3. Er der en tidsplan til projektet?
4. Hvad vil ske med de nuværende funktioner (fritidshjem, fritidsklub)? 

Børne- og Ungdomsforvaltningen har endnu ikke svaret.

 

3. Trafiklys i Torvegade / Dronningensgade

Med mail den 5. juni 2020 gjorde en borger opmærksom på, at der igen er fejl i trafilyset i krydset  i
Torvegade / Dronningensgade, idet "grøn mand" er sort. Han oplyste, at han også har  gjort teknik-
og miljøborgmesteren opmærksom på sagen.

Sekretariatet har den 19. juni 2020 bedt Teknik- og Miljøforvaltningen svare ham og lokaludvalget.

 

4. Ændring af påbudsskilt i Dronningensgade

Formanden for Nabolauget for Bådsmandsstræde bad med mail den 11. juni 2020 lokaludvalget om
at tage to sager op med kommunen: 

1. At tillade cykling i begge retninger i Dronningensgade mellem Sankt Annæ Gade og
Bådsmandsstræde. Hun begrunder bl.a. ønsket med, at den alternative rute  i Ovengaden
Oven Vandet er belagt med ujævne brosten.
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2. At ensrette Bådsmandsstræde mellem Prinsessegade og Overgaden. Oven Vandet. Hun
begrunder ønsket med den megen trafik i begge retninger og massiv parkering i begge sider.
Det er derfor oftest ikke muligt for to biler at passere hinanden, hvilket gør, at der bakkes frem
og tilbage til fare for både cyklister og de mange gående til og fra Christiania. 

I mailen henviser hun til et svar, hun har fået fra Teknik- og Miljøforvaltningen den 16. januar 2020,
hvoraf det fremgår, at der er ved at blive udarbejdet en overordnet trafikafviklingsplan for hele
området. Hun spørger, om lokaludvalget er bekendt med dette.

Formanden vil svare, at lokaludvalget er i kontakt med Teknik- og Miljøforvaltningen om en trafikplan
for Christianshavn og at arbejdsgruppen under lokaludvalget, der varetager kontakten, vil tage
hendes forslag med i den videre dialog med forvaltningen.

 

5. Affald mm.

I flere mails ultimo maj samt i juni har en borger overfor lokaludvalget, lokaludvalgets sekretariat og
Teknik- og Miljøforvaltningen

• foreslået, at en af to bænke i Torvegade flyttes til Christianshavns Vold, hvor der tidligere stod
en bænk

• gjort opmærksom på svineriet i voldområdet mellem Torvegade og Christiania
• gjort opmærksom på, at han er træt af forvaltningens gadefejemaskiner, der larmer tidligt om

morgenen og forurener. Han foreslår, at forvaltningen anskaffer materiel, der kan støvsuge
området langs Kanalen for skodder og plastik og ved f.eks busholdepladser.

• gjort opmærksom på affald tæt ved 7Eleven på hjørnet af Dronningensgade og Torvegade
• gjort opmærksom på jord fra en gadefejermaskine ved Vor Frelsers Kirke
• gjort opmærksom på et par åbne affaldspandelåg i voldområdet og at affaldet flød fra

utømte affaldsspande
• gjort opmærksom på affald på det grønne område med bænke ved Christmas Møllers Plads 
• foreslået, at naturen får fred og at man undlader at robotklippe de skrå volde og smadrer flasker

og dåser og plastik..
• orienteret om, at han ved legepladsen på Volden sendte forvaltningen et Giv-et-praj om

overfyldte affaldsspande og affald, men at der efter nogle dage fortsat intet var gjort noget ved
det.

• at forvaltningen har oplyst, at affaldsspandene bliver tømt om morgenen, men at man den 9.
juni kunne konstatere utømte affaldsspande i Overgaden Oven Vandet og masser af affald, der
flyder.

• gjort opmærksom på, at fortovsordningen, hvor NCC har ansvar for rengøring på fortove, og
kommunen for gaden, ikke giver mening på nogen måde.

• orienteret om, at gartneren elsker at klippe grene og efterlade det afskårne på gaden og
fortovet, fx. i Torvegade og Christianshavns Voldgade

• gjort opmærksom på, at tømning til bunds af affaldsspande også er et problem i visse
områder

• orienteret om, at det er irriterende for skatteyderne, at der fjernes affaldsspande, toiletter og
bænke
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• oplyst, at opstillede vandingssteder ikke fungerer
• at buskads, der kunne give læ, er fjernet
• foreslået at få politikerne til at gøre noget.

I mailsne giver borgeren også ros, når forholdene i hans øjne er, som de skal være.

Sekretariatet orienterede ham den 8. juni 2020 om Københavnereventen den 13. juni på
Christianshavns Torv vedr. indsamling af gadeaffald.

Sekretariatet vil endvidere orientere ham om indstillingen "Affald i byrummet", som lokaludvalget skal
tage stilling til i lokaludvalgsmødet den 24. juni 2020.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning
 

Lokaludvalget tog formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

25.  Meddelelser (2020-0137571)

Beslutning
Spørgsmål vedr. kortere svarfrist i lokaplansager
Poul Cohrt oplyste, at Teknik- og Miljøforvaltningen har stillet alle lokaludvalg nogle spørgsmål vedr.
kortere svarfrist i lokalplansager.

Forretningsudvalget kommer med et udkast til svar, som lokaludvalget skal tage stilling til  i mødet
den 26. august 2020. I svaret vil der bl.a. blive gjort opmærksom på, at lokaludvalget skal have tid til
borgerinddragelse.

Jens B. Sørensen foreslog, at lokaludvalget stiller forvaltningen spørgsmål om sagsbehandlingstiden
i forvaltningen af lokalplansager, idet det er forvaltningens ønske at forkorte den tid, det tager at
gennemføre en lokalplanproces.

 

Partybusser
Poul Cohrt oplyste, at  Østerbro Lokaludvalg den 22. juni 2020 spurgte, om Christianshavns
Lokaludvalg vil være med på en fælles henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget vedr. partybusser.
Der var ikke mulighed for at komme med eventuelle ændringer i henvendelsen. Han oplyste videre,
at sekretariatet har svaret, at Christianshavns Lokaludvalg ikke kan tage stilling til sagen med så kort
frist.

Lokaludvalget bad ham om en indstilling til lokaludvalgsmødet den 26. august 2020 om partybusser,
da de giver problemer i bl.a. Torvegade og Prinsessegade.

 

Tryghedsvandring
Poul Cohrt oplyste, at der den 25. juni 2020 kl. 9 er tryghedsvandring med politiet med start i gården
bag CIK. Han oplyste videre, at et  lokaludvalgsmedlem har gjort opmærksom på, at de, der arbejder,
ikke har mulighed for at deltage i en tryghedsvandring på den tid af dagen. Poul Cohrt opfordrede de,
der deltager i vandringen, til at fortælle politiet, at vandringerne bør placeres efter normal arbejdstid.

Jordtransport i Prinsessegade
Sekretariatet oplyste, at det den 22. juni 2020 talte med nærpolitiet på Amager om jordtransport i
Prinsessegade. Politiet kører der jævnligt, men har ikke set hurtigkørende lastbiler og i det hele taget
ikke set forhold vedr. jordtransporten, som man har skullet gribe ind over for.

Jane Lytthans oplyste, at gaden bliver spulet for jord, men at jorden fortsat ligger der efter spulingen.
Desuden stopper jorden kloakkerne.
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Lokaludvalget bad sekretariatet tale med nærpolitiet på Amager om, hvorvidt der er krav om, at
lastbiler, der transporterer jord, skal køre med pressening.

Sekretariatet
Poul Cohrt oplyste, at sekretariatet har lukket fra den 6. juli til den 31. juli 2020, men at der bliver
holdt øje med mailboksen.

El-løbehjul
Lokaludvalget drøftede kort kommunens håndtering ef el-løbehjul.
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26.  Eventuelt (2020-0137576)

Beslutning
Erik Rasmussen gav udtryk for, at teknik- og miljøborgmesterens svar den 23. juni 2020 er urimeligt
for såvidt angår bemærkningen i notatet, hun sendte med, om at i forhold til renholdelse af fortove er
problemstillingen vedr. el-løbehjul den samme som for cykler, nemlig at det er grundejers forpligtelse
at sørge for fremkommelighed på fortovet. Det betyder, at forvaltningen ikke udbetaler kompensation
for manglende fejning eller giver information om det til den enkelte grundejer. Det betyder også, at
ejendomme med fortov, der betaler til kommunens renholdelsesordning, tillige skal have en vicevært
til at sørge for renholdelsen af de fortovsområder, hvor kommunen ikke vil feje pga.henstillede  cykler
og el-løbehjul.

Lokaludvalget bad formanden om en indstilling om problemstillingen til mødet den 26. august 2020.

 

Ulla Bo Skovvart oplyste, at Københavns Beboernetværk har et arrangement den 25. juni 2020 kl. 11
ved "Det Hvide Snit".

 

 

_________________________________________________________________________________________________________________

OM MØDET

Mødet startede kl. 18.32 og sluttede kl. 22.03.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
22. Samarbejde med Indre By Lokaludvalg om et borgermøde om Lynetteholm
23. Mødeplan 2021
24. Henvendelser til lokaludvalget, juni 2020
3. Det lokale miljøarbejde i 2019
4. Driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde
5. Potentielle placeringer for nye nærgenbrugsstationer
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6. Lokaludvalgenes fremtid
7. Lokaludvalgets virke under kriser
8. Tryghed på Christianshavn
9. Turismen på Christianshavn
10. Christianshavn som 20 km/t-zone
11. Cykelsti på Prinsessegade mellem Torvegade og Sofiegade
12. Lokaludvalgets tilsagn om støtte til projektet "”Copenhagen Light Festival” på Christianshavn"
15. Puljeansøgninger: Drift og anlæg
21. Affald i byrummet
13. Puljeansøgninger, juni 2020
14. Puljeansøgninger vedr. corona-relaterede aktiviteter
16. Ændret budget for 2020-puljen
17. Følgegruppe vedr. Torvegade-analyse
18. Cykeltur med teknik- og miljøborgmesteren
19. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
20. Nyt badested ud for Café La Banchina på Refshaleøen
25. Meddelelser
26. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul T. Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard
Christianshavns Bådelaug Sven Erik Brockdorff
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Ruth Plovgaard
Sofiebadet Kirsten Virring Andersen
Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
E/F Elefantens Gård Jens Eskildsen
Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Christians Kirke Tine Ehlert
E/F Løvens Gård Frode Neergaard
Socialdemokratiet Erik Rasmussen
Det Radikale Venstre Jens Brandt Sørensen
Konservativt Folkeparti Elin Johansson
Venstre Poul Nielsen
Enhedslisten Mogens Holm

 

Fraværende med afbud

Povl Koch. I stedet deltog hans 1. suppleant Tine Ehlert.
Jan Pirouz Poulsen. I stedet deltog hans 1. suppleant Ruth Plovgaard.
Carsten Junge Pedersen og hans 1. suppleant. 2. suppleant var fraværende uden afbud.
Katinka Haxthausen og hendes suppleanter.
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Hamid El Mousti. Han har ingen suppleant.
Jette Philipsen. Afbuddet kom for sent til at suppleanten kunne indkaldes.
Jette Arendrup. Afbuddet kom for sent til at suppleanten kunne indkaldes.

Fraværende uden afbud

Frank Hedegaard

 

Fraværende i mødet

Kirsten V. Andersen forlod mødet kl. 18.39-18.54 under behandlingen af dagsordenens punkt 3 pga.
inhabilitet og kl. 18.59-19.05 under behandlingen af dagsordenens punkt 4 pga. inhabilitet.
Elin Johansson ankom til mødet kl. 18.40 under behandlingen af dagsordenens punkt 3 og forlod
mødet kl. 21.58 under behandlingen af dagsordenens punkt 25.
Jens Eskildsen forlod mødet kl. 21.08-21.10 under behandlingen af dagsordenens punkt 14, sag nr.
1.
Ruth Plovgaard og Jane Lytthans forlod mødet kl. 21.11-21.14 under behandlingen af dagsordenens
punkt 14, sag nr. 3, pga. inhabilitet.
Frode Neergaard forlod mødet kl. 21.58 under behandlingen af dagsordenens punkt 25.

 

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 26. august 2020 kl. 18.30-21.30 i
Beboerhuset, Dronningensgade 34.
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